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 שלא מן המניין - 14/17ישיבת מועצת עיר מס' 
 באולם המליאה 12/7/17שהתקיימה ביום רביעי 

 
 
 

 .19:50הישיבה נפתחה בשעה 
 
 

 משתתפים:
 ראש העיר  - עו"ד יעלה מקליס

 סגן ראש העיר -   אלי גרינמן 
 צהחבר מוע -   ורדי בושרי

 19:44חבר מועצה         הגיע לישיבה בשעה  -  עו"ד הדר מימון
 חבר מועצה -   משה לוי
 חבר מועצה -   גד מילר

 חבר מועצה -   אמנון סעד
 חבר מועצה -   בן ציון רזניק

 חבר מועצה -   נתן בז'ה
 חבר מועצה -   יצחק פינקר

 חבר מועצה -   עוזי מאיר
 

 חסרים:
 ר מועצהחב -   שמואל רוטמן

 חבר מועצה -   ערן קקון
 חבר מועצה -   יוסי בן דוד

 חברת מועצה -  קרן לאופר ברנר
 

 סגל:
 מנכ"ל העירייה -   שירה דקל כץ

 גזבר העירייה -   גל לניאדו 
 מהנדסת העירייה -   שרון גלוטר

 יועמ"ש  - עו"ד רוני חלמיש 
 מנהל מח' הספורט -   משה שבת

 ברה הכלכליתמנכ"ל הח -   רועי כהן
 מנהל אגף איכות הסביבה -   שגיא מסר 

 עוזרת מנכ"ל העירייה   -  אודליה פינשטיין
 אגף הגבייה -   ישי וייזר
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 על סדר היום: 
  

 שיפוץ מתקני ספורט ועבודות במוסדות החינוך: -פתיחת תב"ר  .1
 מלש"ח. 3.48סך התב"ר: 

  ים. מקור מימון:  קרנות הרשות וקרן המתקנ
דברי הסבר: הצוות המקצועי בעירייה נערך לביצוע שיפוצי קיץ בכל מוסדות החינוך בעיר. לצורך כך 

מש"ח. משרד הפנים אישר תב"ר בטיחות והיערכות לפתיחת שנת הלימודים  2נדרש לאשר תקציב של  
עבודות  מלש"ח  מיועד לביצוע 3.48מלש"ח. תב"ר זה, בסך  1,080במוסדות החינוך בעיר על סך 

במוסדות החינוך ושיפוץ מתקני ספורט  כמפורט להלן: החלפת דשא סינטטי במגרש כדורגל: הדשא 
שנים מאז  הקמתו ומהווה  10הסינטטי במגרש הכדורגל העירוני  השחוק מאוד משימוש במשך יותר מ 

ו. מפקח , קבעה שיש להחליפ11/5/17מטרד בטיחותי. ההתאחדות לכדורגל בביקורת שביצעה בתאריך 
מטעם מנהל מחלקת הספורט הפעיל העריך את עלויות החלפת הדשא בחדש, לרבות התקנת מערכת 

 אש"ח. 1,100 -צינון  כולל ניהול ופיקוח ומע"מ מסתכם בכ
פרקט באולם ספורט ע"ש שאול ששון: המשטח הקיים באולם הנ"ל במצב פיזי בלוי כולל קרעים וטלאי 

pvc חיצות החלפת הפרקט וחידושו הינה ברורה ואף יש לבצעה באופן די מהדבקות לצורך תיקונים. נ
דחוף. נערך אומדן ע"י מחלקת הספורט באמצעות ספקים המתמחים בפרקטים של אולמות ספורט. סך 

 אש"ח כולל מע"מ.  400 -האומדן מסתכם בכ
וי אקרילי וסימון מגרשי טניס בבי"ס יגאל אלון: המשטח הקיים מצריך תיקון סדקים בשני המגרשים וציפ

 אש"ח. 38-שני המגרשים:בסך של כ
 דברי הסבר נוספים: מנכ"לית העירייה והצוות המקצועי. 

 
 תיקון ליקויי בטיחות ושיפור מערכות חשמל ותאורת רחובות. -פתיחת תב"ר  .2

 מלש"ח.  2.1סך התב"ר: 
 מקור מימון: קרנות הרשות

עמודי תאורה  80לתיקון ליקוי בטיחות, החלפת  דברי הסבר: בשלב הראשון, השימוש בתב"ר יעשה
עמודי תאורה קטנים בגינות ציבוריות, החלפת  50גדולים ברחובות ויצמן, רמז, הרצל ומוהליבר, החלפת 

 מרכזיות. 13-מרכזיות וטיפול בהארקות ב 8
מעבר לעבודות הדחופות כמפורט לעיל, העבודות הנדרשות ע"פ סקר החשמל הכולל שנעשה ע"י 

הנדס אמיר טיקטין, כמו גם האפשרות להחלפת חלק או כלל התאורה בעיר לתאורת לד, יעובדו לכדי המ
מכרז בו יוצעו תמריצים למציעים השונים שמקורם בחסכון בעלויות החשמל שתניב החלפת חלק ניכר 

 מתאורת הרחוב בעיר לתאורת לד חסכונית, בנוסף יוחלף ארון החשמל במתנ"ס.
 

 . י המועצהקוד אתי לחבר .3
דברי הסבר:לאחרונה הפכו ישיבות המועצה ל"שדה קרב" של ממש ביחסים שבין חברי המועצה לבין 
עצמם, בשים לב לאמור יש לפעול ולקדם שיח שיש בו כדי לשמור על כבוד המועצה וכבוד חבריה, 

רצ"ב גם  בדרך ההולמת את מעמדו של חבר המועצה באופן שבו ייעשה לטיפוח אמון הציבור במועצה.
דברי ההסבר להצעת החוק "תפקיד חבר המועצה הוא להוות שומרי סף של האינטרס הציבורי ולהגן 

 מפני שחיתות שלטונית.
כבסיס לעבודתו, חבר המועצה צריך ראשית לדעת מהם חובותיו, לפיכך מוצע בסעיף זה מעין "קוד אתי" 

ומיים, הן במירה על כבודות וכבוד שלאורו ראוי שחבר המועצה יפעל, הן בשמירת העקרונות הלא
המועצה והן בהפגנת מחויבות לתפקידו ושמירה מפני ניגוד אינטרסים כשטובת הציבור תמיד לנגד עיניו. 

 "קוד אתי" זה נכתב על בסיס הקוד האתי המחייב את חברי הכנסת מילוי תפקידם כשליחי ציבור. 
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 קוד אתי לראש הרשות. .4
שלטון המקומי, מרכז המועצות האזוריות והמרכז לאתיקה, בשיתוף משרד הפנים דברי הסבר: המרכז ה

ומשרד המשפטים, הפיקו קוד אתי לראש רשויות המגבש את ההתנהגות הרצויה המצופה מראש רשות 
 מקומית מעבר לקבוע בהוראות הדין.

 
 הנגשת בריכת מונוסון למומלצי רווחה. .5

ישוב מונסון עם העיר יהוד הסמוכה, הניהול מתבצע ע"י ועד דברי הסבר: מאז איחוד הרשויות של ה
 רובע העירוני לפי פקודת העיריות )מנהלת מקומית נווה מונוסון( תחת עיריית יהוד מונוסון.

המנהלת מקבלת את התקציב עבור השירותים המוניציפליים בתחומי תרבות, פנאי וחינוך פורמלי ובלתי 
 זאת במסגר התקציב השנתי.פורמלי מעיריית יהוד מונוסון ו

במונוסון קיימת בריכה שחיית עירונית לתושבי יהוד מונוסון אשר אינה נתמכת מתקציב העירייה ובנויה 
כמשק סגור ללא כוונת רווח. על כן, היא מבוססת על מנויים בלבד וככל שנרכש כרטיס כניסה בודד 

 מחירו גבוה. 
, יופעל כפי שהיה נהוג במתנ"ס בעונת הרחצה שעברה נוהל הנחות לבריכה לתושבים שידם אינם משגת

בימי חול בלבד כאשר ההפרש במחיר הכרטיס יסובסד על ידי העירייה )בשבתות הכניסה פתוחה למנויים 
 בלבד מטעמי בטיחות(

 מחירון בריכת המתנ"ס בעונה שעברה למומלצי הרווחה ואוכלוסיות מיוחדות:
 ו.-בימים א ₪ 15מיוחדים כניסה ליחיד מומלצי רווחה אוכלוסיית בעלי צרכים 

 ו.-כניסות בימים א 12-ל ₪ 150מומלצי רווחה  ואוכלוסיות בעלי צרכים מיוחדים כרטיסיה 
 ביום שבת. ₪ 20 -מומלצי רווחה אוכלוסיית בעלי צרכים מיוחדים כניסה ליחיד

 יום שבת.כניסות ב 12-ל ₪ 200מומלצי רווחה אוכלוסיית בעלי צרכים מיוחדים כרטיסיה 
 

 אולם ספורט "יהודה הלוי". - 922הגדלת תב"ר  .6
 אש"ח  3,910 –סך הגדלת התב"ר 

 אש"ח  2,165מקור מימון: מפעל הפיס 
 אש"ח 1,745 –מפעל הפיס או קרנות הרשות 

אש"ח כאשר מתוכם  8,688דברי הסבר: לעירייה תב"ר מאושר לביצוע אולם ספורט "יהודה הלוי" בסך 
אש"ח,  3,964הפיס מצויים בתהליך "צביעה". מקורות המימון של התב"ר הינם: רמ"י מש"ח ממפעל  2

אש"ח. העירייה מבקשת להגדיל את התב"ר בכדי להוציא לפועל בניית  2,000אש"ח, פיס  2,724טוטו 
אולם גדול יותר כך שיכיל שני חדרי חוגים במקום חדר אחד, כפי שתוכנן בתחילה, וכן הגדלת מספר 

מושבים  409אש"ח. בנוסף לאולם בן  12,598. לאחר הגדלה יעמוד התב"ר על סך של 409-ל המושבים
 מ"ר כל אחד.  100יבנו שני חדרי חוגים, בהיקף של 

 דברי הסבר נוספים: רועי כהן, מנכ"ל החכ"ל, גלוטר, מהנדסת העיר
 

 שימוש תנועת בני עקיבא במבנה גן תמר כמקום פעילות זמני. .7
הוצא ע"י מהנדסת העיר צו לסגירת המבנה של "בני עקיבא" ברחוב  27.1.2017תאריך דברי הסבר: ב

 ביל"ו. עד למציאת מקום קבע לפעילות התנועה פעלה הרשות להסדרת מקום חלופי לפעילות התנועה.
במהלך ההידברות עם נציגי התנועה, הוצגו מספר חלופות אפשרויות למיקום זמני לפעילות התנועה. 

בחר בהסכמת נציגות ההורים וקומונרית התנועה הוא מבנה גן תמר שגודלו עולה על מבנה המיקום שנ
של גן תיקני והוא כולל מחסן, מטבח, רחבה גדולה מרכזית, חדר נוסף ושירותים וכן חצר קדמית רחבה 

הוא  וחצר אחורית רחבה בה ניתן לערוך אירועים שונים. בנוסף, סוכם כי חדר אחד מגן כרכום יתווסף אף
 במהלך סוף אוגוסט לטובת תנועת בני עקיבא. 
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 מבצע הנחות בארנונה. .8
דברי הסבר: בהתאם ליוזמת משרד הפנים, על המועצה לקבל החלטה על הצטרפותה למבצע גביית 
הארנונה אשר במהלכו, יוכלו החייבים לפרוע את החוב בהסדרים שנקבעו ביוזמה. כך לדוגמא, בהנחה 

תינתן לחייבים  45%נובמבר . הנחה של  30-י שיעשו זאת בתשלום אחד, ולא יאוחר מ, בתנא50%של 
תשלומים. הסדר ההנחה יאפשר רק לגבי חובות ישנים. כלומר רק למי  24עד  12-שיפרעו את חובם ב

. מבצע ההנחות לא יחול על מוסדות ממשלתיים וגופים 2015-2016ששילם את מלוא הארנונה לשנים 
 כאים להנחה בארנונה.ציבוריים הז

 מצ"ב חוו"ד מנהל מחלקת הגבייה והמלצת חברת הגבייה כנגד אימוץ המבצע. 
 
 איסור שימוש בכספי ציבור לצרכי תעמולת בחירות .9

דברי הסבר: בשל הבחירות שיתקיימו בעוד כשנה וחצי, מבקשים להדגיש האיסור הקיים בעשיית שימוש 
קבוע בחוק, בהנחיות היועץ המשפטי לממשלה, בהנחיות משרד בכספי ציבור לצרכי תעמולת בחירות כ

 הפנים ופסיקה הרלוונטית לעניין זה.
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 פרוטוקול
 

שלא מן המניין. אני אתן לבני רזניק את זכות הדיבור,  14/17אנחנו פותחים ישיבת מועצת עיר  עו"ד יעלה מקליס:
 ות לישיבה הזאת ואת המשא ומתן, אז בבקשה בני. מכיוון שהוא ניהל את ההכנ

 
טוב, אז אנחנו בסדרה של סעיפים שבעצם אמורים להיות מוסכמים על כולם פה, פרי של דיונים  מר בן ציון רזניק:

ארוכים. זה המקום להודות לשמואל רוטמן, להדר מימון, לורדי, למשה, לנתן וכל החברים האחרים שנטלו חלק 
 שנוכל לקדם כמה סעיפים היום בלי אופוזיציה ובלי קואליציה. בדבר הזה, כדי

 
 פתיחת תב"ר שיפוץ מתקני ספורט ועבודות במוסדות החינוך: - 1סעיף מס' 

 מלש"ח. 3.48סך התב"ר: 
 מקור מימון:  קרנות הרשות וקרן המתקנים. 

______________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
א הראשון זה פתיחת תב"ר שיפוץ מתקני ספורט ועבודות במוסדות  חינוך. התב"ר הזה הנוש מר בן ציון רזניק:

, מקור מימון קרנות הרשות וקרן המתקנים. דברים ההסבר אומרים שהצוות המקצועי בעירייה נערך ₪מיליון  3.48
ב"ר. אני לא קורא שלא קשור בת ₪מיליון  1.08לביצוע שיפוצי קיץ בכל מוסדות החינוך. משרד הפנים אישר כבר 

מילה במילה, אני נותן את עיקרי הדברים. היתרה מיועדת להחלפת הדשא הסינטטי במגרש הכדורגל, שהוא שחוק 
. ₪מיליון  1.1שנים, וההתאחדות לכדורגל קבעה שצריך להחליף אותו כדי לפתוח את העונה. זה  10-מאז יותר מ

 400,000וד, הוא במצב פיזי קשה מאוד, והאומדן שלו זה פרקט באולם ספורט ששון, המשטח הקיים הוא ישן מא
 38,000מגרשים וציפוי אקרילי  2-. מגרשי טניס בבית ספר יגאל אלון, המשטח הקיים מצריך תיקון של סדקים ב₪
שמחולקים באופן שביקשו  ₪מיליון  1לקירוי מגרש פטאנק. יש פה בתוך התב"ר הזה  ₪ 22,000. סך נוסף של ₪
גני אגודה, הצללת מתקן חצר  2 ₪  100,000לטובת מתקן חצר,  ₪ 200,000צה. לפי פירוט: רמז חברי מוע 8

 ₪ 50,000-לאורנים ו ₪ 50,000לכל אחד מהמוסדות  הרצל, רמז, מעלה ויגאל אלון,  ₪ 150,000ודשא סינטטי 
ועדת משנה מטעמה  ליובל. היתרה תנוצל לפי תכניות עבודה שערך אגף ההנדסה שהוצגו. ועדת הכספים תמנה

ותוודא ביצוע שיפוצים בהתאם לפירוט בדברי ההסבר. מישהו רוצה לשאול שאלות או לקבל הסבר נוסף 
 מהמנכ"לית ומהצוות? או שאפשר להצביע? 

 
 אפשר להצביע.  מר אמנון סעד:

 
 אפשר?  מר בן ציון רזניק:

 
הבלגן הזה, איזה בלגן, סדרי העדיפויות השתנו  לא, אני רוצה להגיד משפט אחד רק. אני קורא בכל מר עוזי מאיר:

פתאום. ישבנו ודנו קודם כל, אמרנו הכי חשוב זה שיפוץ מוסדות חינוך. זה דבר דחוף ביותר, כי צריכים לגזור 
סרטים, שכל ילדי כיתות א' וילדי בתי הספר, יבואו ויפתחו שנה כמו שצריך, וכולנו נהנה מזה, בלי קשר 

ציה. וזה לצערי הרב התחיל להיות כל מיני משא ומתן בגלל... במועצת העיר, והתעכבנו ממש אופוזיציה או קואלי
חודש תמים, ואנחנו נמצאים עכשיו בתחילתו של החופש הגדול. עכשיו באים, אוקיי, אין לי בעיה, כמובן שאני 

אליציה/אופוזיציה, עם תומך, ואני תומך בכל דבר חיובי שיגיע פה לישיבות המועצה. אף אחד שלא... אותי קו
ראש העיר/נגד ראש העיר, אין דבר כזה. מה שטוב, אני מצביע. ואם צריך להיות מול ראש העירייה מחר לבחירות, 

שנה, עוד מליניק, זכרונו לברכה. אבל 30אני אהיה מולה, לא נגדה. זה נקרא ממלכתיות. זה למדתי עוד לפני 
 מאוד. -הדברים החשובים... דברים חשובים מאודעכשיו, בלי שום קשר אני אומר, נשקלו גם 

דוגמא קטנה רק, הנושא של הפארק האקולוגי, הפארק הגדול, שהעיר משוועת לו. אני הולך לחולון, לבת שלי 
לרמת גן, אני רואה מה זה להסתובב עם ילדים עם מתקנים ועם מקומות רחבים שאפשר לבוא ולראות חוויה של 

ם שביחד. זה גם דבר שחסר. אז צריך גם קצת לא ללכת ממוקדים כל אחד מה טוב עשרות משפחות ומאות ילדי
למגזר שלי, אני הולך, אני רוצה למגזר שלי או לעניין  שלי, או במה אני עובד, או במה אני מטפל. קצת לראות 

ורט ולא תמונה יותר רחבה, לנסות שהתקציב יהיה מחולק גם כן לצרכים גם חשובים לא פחות. זה לא הכל ספ
 חינוך. 
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אם תשאל אותי, הרבה יותר חשוב מזה שהילדים בגיל שנה, שנתיים, שלוש ארבע, יהיה להם איך לצאת מהבית 
בלי לצאת מהבית, עם ההורים, עם הסבים ועם הסבתות. או שיהיו תקועים בבית. זה גם שאלות כבדות משקל, 

בה הבאה. לנסות, אם יהיה הכנסות לעירייה מכל מיני וצריך להתייחס לזה. אני מבקש גם לא בישיבה הזאת, בישי
היטלים, היטלי השבחה, או להטיל את זה על היזמים ובתמורה להקלות של בנייה, או הכנסות עצמיות. לתת 

 עדיפות, בלי קשר לרשות העתיקות מתי ייתנו וכן ייתנו. 
קות שישחררו את זה מהעתיקות. דונם הראשונים שיהיו, שיהיה אפשר לבקש מרשות העתי 5-אני מבקש את ה

דונם הנוספים, מה יהיה, מה לא  10-ולהתחיל לפתח אותם מכספי העירייה אפילו. אחר כך אלוהים גדול לגבי ה
 יהיה. לתת קצת לציבור, הנה, תראו, אנחנו. אז תיקחו את זה לתשומת לבכם. אני בעד. 

 
ו מאוד במקום, אני רק אגיד משפט אחד, שבישיבת אני רוצה לענות רגע לעוזי. ההערות הי עו"ד יעלה מקליס:

ועדת משנה לתכנון ובנייה האחרונה שהתקיימה השבוע, אישרנו היתר לפארק הארכיאולוגי לחלק הראשון שלו, 
 וכנראה העניין של המימון יגיע בישיבת מועצת העיר הבאה. 

 
 תודה.  מר עוזי מאיר:

 
סף פה, מגיע לבתי הספר, אחרי שאנחנו מנכים את הנושא של רציתי לשאול. כמה בסוף מכל הכ מר גד מילר:

 האולמות ספורט במגרש הספורט. כמה בתי הספר יקבלו? 
 

מיליון  1.08, ועוד 2זה  ₪מיליון  1.5פחות  ₪מילון  3.48, ₪מיליון  1.5הסינטטי והפרקט זה   מר בן ציון רזניק:
 . ₪מיליון  3.08שאישר משרד הפנים, זה  ₪
 

 ? ₪מיליון  3זאת אומרת, סך הכל בתי הספר יקבלו  לר:מר גד מי
 

 , כן. ₪ 80,000-ו מר בן ציון רזניק:
 

ויש לזכור שגם הדשא הסינטטי וגם הפרקט, משמשים את בתי הספר. הדשא הסינטטי  עו"ד יעלה מקליס:
 לחטיבות, והפרקט את התיכון. 

 
לא זוכר שאנחנו אישרנו בוועדת המשנה האחרונה את  אני -הערות. אחת  2אני רוצה להגיד כעת  מר ורדי בושרי:

הפארק הארכיאולוגי. אלא אם אני טועה, מהנדסת העיר תתקן אותי. אנחנו אישרנו את הפארק הארכיאולוגי 
 בישיבת ועדת המשנה האחרונה? 

 
 אה, ברשות רישוי, סליחה.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 אני חושב שקצת גלשנו אבל.   מר בן ציון רזניק:

 
 סליחה?  מר ורדי בושרי:

 
 לא, בסדר, תעיר, אני לא אומר.  מר בן ציון רזניק:

 
 ברשות רישוי, סליחה.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 -בישיבה הקודמת, שאחד מחברי המועצה דיבר דברים שלא קשורים לסעיף מר ורדי בושרי:

 
 לראש העיר מותר.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 . לא, לעוזי אסור מר ורדי בושרי:
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 אני דיברתי על הסעיף, סליחה.  מר עוזי מאיר:

 
 לא דיברת על הסעיף.  מר ורדי בושרי:

 
 ורדי, אתה צודק.   מר בן ציון רזניק:

 
 הפארק הארכיאולוגי זה לא הסעיף.  מר ורדי בושרי:

 
 יאללה, בואו חבר'ה, אוקיי, אתה צודק, ורדי.  מר בן ציון רזניק:

 
לא נגדך, בעד שיאפשרו לדבר. אם אתה לא הבנת אותי, אז אני בעדך. אני חושב שלא  עוזי, אני מר ורדי בושרי:

 צריך לסתום פיות. 
 

 ורדי, בוא נתמקד.  מר בן ציון רזניק:
 

 אבל אי אפשר לעשות את זה, כש... ראשת העיר, כשפלוני אלמוני מדבר.  מר ורדי בושרי:
 

 בר על הפארק, אתה רוצה לדבר על הפארק גם? בבקשה.ורדי, אני מציע ככה. עוזי די מר בן ציון רזניק:
 

 אני לא דיברתי על הפארק, אני דיברתי על המכלול. צריך לקחת את זה בחשבון גם.  מר עוזי מאיר:
 

 אני חושב שאנחנו התחלנו בדיווח חיובי.  מר בן ציון רזניק:
 

 בוא, פתחנו באווירה חיובית, בוא נתקדם.  מר ורדי בושרי:
 

 בואו נשמור אותה גם קדימה. ורדי, זהו, סיימת?  יון רזניק:מר בן צ
 

 כן, רק רציתי להעיר את ההערה הזאת.  מר ורדי בושרי:
 

 בואו נתקדם. בואו נעלה את זה להצבעה. בבקשה, תעלי את זה.  מר בן ציון רזניק:
 

 טוב, מי בעד?  עו"ד יעלה מקליס:
 

 פה אחד, הלאה.  מר ורדי בושרי:
 

 אחד.: פה הצבעה
 

 פה אחד, פה אחד.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 
 
 

 פורט ועבודות במוסדות החינוך.: חברי מועצת העיר, מאשרים פה אחד, פתיחת תב"ר שיפוץ מתקני סהחלטה
 מלש"ח. 3.48סך התב"ר: 

 מקור מימון: קרנות הרשות וקרן המתקנים.
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 תיקון ליקויי בטיחות ושיפור מערכות חשמל ותאורת רחובות. -פתיחת תב"ר  - 2סעיף מס' 

 מלש"ח.  2.1סך התב"ר: 
 מקור מימון: קרנות הרשות

_______________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
 להסביר.  ניתן לבני - 2סעיף  עו"ד יעלה מקליס:

 
 כשבני מסביר, הולך יותר טוב נראה לי. את מצאת נוסחה טובה.  מר ורדי בושרי:

 
זה פתיחת תב"ר, תיקון ליקויי בטיחות ושיפור מערכות  2תודה על הקומפלימנטים, ורדי. סעיף  מר בן ציון רזניק:

הסבר אומר שבשלב ראשון , מקור המימון קרנות הרשות. ה₪מיליון  2.1חשמל ותאורת  רחובות. סך התב"ר 
עמודי תאורה גדולים ברחובות: ויצמן, רמז, הרצל,  60השימוש בתב"ר ייעשה לתיקון ליקויי בטיחות, החלפת 

מרכזיות. מעבר  13-מרכזיות וטיפול בהארקות ב 8עמודי תאורה קטנים בגינות ציבוריות.  50מוהליבר. החלפת 
שות על פי סקר חשמל שנעשה על ידי המהנדס אמיר טיקטין. לעבודות הדחופות, כמפורט לעיל, העבודות נדר

כמו גם אפשרות להחליף חלק או את כלל התאורה בעיר לתאורת לד. הכל יעובד לכדי מכרז, בו יוצאו תמריצים 
למציעים השונים, שמקורם חיסכון בעלויות חשמל, שתניב החלפת חלק ניכר מתאורת הרחוב בעיר לתאורת לד 

 יוחלף ארון חשמל במתנ"ס. מישהו רוצה להגיד משהו או אפשר להצביע?  חסכונית. בנוסף,
 

 הייתי רוצה לראות דו"ח של שגיא. כל כך נלחמת על זה.  מר נתן בז'ה:
 

 אפשר להצביע?  מר בן ציון רזניק:
 

 כן.  מר נתן בז'ה:
 

 לא, לא. אני רוצה להתייחס גם.  מר עוזי מאיר:
 

 הבאתם...  מר אמנון סעד:
 

 אמנון, כל חבר מועצה שרוצה להתייחס, יכול. כן, עוזי בבקשה.  ן ציון רזניק:מר ב
 

 קודם כל, אני מתנצל מאוד אם מישהו נפגע מזה שיש זכות לחבר עירייה להתייחס לסעיף.  מר עוזי מאיר:
 

 חס וחלילה, חס וחלילה.  מר בן ציון רזניק:
 

 שב שזו בעיה שלו. ואם מישהו  יוצא בהפגנתיות, אני חו מר עוזי מאיר:
 

 טוב, בסדר. : מר בן ציון רזניק
 

לעצם העניין, אני רוצה להגיד מילה טובה, שזה דבר שחסר מאוד ביהוד. הרחובות של יהוד  מר עוזי מאיר:
חשוכים. ישנו סיכון גם בכל מיני מקומות. יש מרכזיות שאין להן מספיק כוח חשמל, אפילו אם אתה רוצה 

ק כוח של תגבור חשמל, ונתקלנו בזה עשרות בשנים. ואני רוצה לברך את ראש העיר להשקיע, אין לך מספי
שבסופו של דבר היא תהנה מזה, שהעיר תהיה מוארת, הכל יהיה מואר, לפחות מהבחינה הזאת, לא מסעיפים 

 אחרים. אז זה רציתי להגיד. אמרתי. 
 

 בסדר גמור, עוד מישהו רוצה להגיד משהו?  מר בן ציון רזניק:
 

 הצעת החלטה, מועצת העיר מאשרת פתיחת תב"ר.  עו"ד יעלה מקליס:
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 אמרנו בני ידבר.  מר ורדי בושרי:
 

 הצעת החלטה זה רק ראש עיר יכול.  מר בן ציון רזניק:
 

 . מקורות מימון, קרנות הרשות. מי בעד? ₪מיליון  2.1כן. סך התב"ר  עו"ד יעלה מקליס:
 

 פה אחד.  מר משה לוי:
 

 : פה אחד.הצבעה
 

 תודה רבה.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 
 קוד אתי לחברי המועצה - 3סעיף מס' 

______________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
לאחרונה הפכו ישיבות המועצה ל"שדה קרב" של ממש, קוד אתי לחברי המועצה.  דברי הסבר:  מר בן ציון רזניק:

רי המועצה לבין עצמם, בשים לב לאמור יש לפעול ולקדם שיח שיש בו היום אני מקווה שלא, ביחסים שבין חב
כדי לשמור על כבוד המועצה וכבוד חבריה, בדרך ההולמת את מעמדו של חבר המועצה באופן שבו ייעשה 
לטיפוח אמון הציבור במועצה. רצ"ב גם דברי ההסבר להצעת החוק "תפקיד חבר המועצה הוא להוות שומרי סף 

ציבורי ולהגן מפני שחיתות שלטונית. כבסיס לעבודתו, חבר המועצה צריך ראשית לדעת מהם של האינטרס ה
חובותיו, לפיכך מוצע בסעיף זה מעין "קוד אתי" שלאורו ראוי שחבר המועצה יפעל, הן בשמירת העקרונות 

גוד אינטרסים הלאומיים, הן במירה על כבודות וכבוד המועצה והן בהפגנת מחויבות לתפקידו ושמירה מפני ני
מילוי בכשטובת הציבור תמיד לנגד עיניו. "קוד אתי" זה נכתב על בסיס הקוד האתי המחייב את חברי הכנסת 

תפקידם כשליחי ציבור, ככה שאנחנו בחברה טובה. מישהו רוצה להגיד משהו? בואו ניתן לנתן קודם ואחרי זה 
 עוזי. 

 
יסים את הקוד האתי לעובדי העירייה גם כנותני שירות. כי אם אני הייתי מאוד שמח אם היינו מכנ מר נתן בז'ה:

אנחנו כבר מטפלים בחברי העירייה ובראשת העיר, אני חושב שאנחנו צריכים לעשות גם לעובדי העירייה, זה 
נהוג בכל המקומות, להעביר להם השתלמויות. כי זה חייב להיות ביחד, הם צריכים לייצג גם אותם, הם אותנו 

 ותם. אז קוד אתי גם לעובדי העירייה כנתוני שירות. יש את זה בכל העיריות. ואנחנו א
 

 לא רק לנבחרי ציבור.  עו"ד יעלה מקליס:
 

 לא רק לנבחרים, יש את זה גם לעובדים. כדאי להוסיף את זה לדעתי.  מר נתן בז'ה:
 

רות החדשה, זה לבנות אמנה מה שנקרא, הערה לעניין. חלק מהמשימות של מנהלת אגף השי עו"ד יעלה מקליס:
 של ששירות ומחויבות של עובדי העירייה לשירות לתושב. 

 
 כן, עוזי, גם רצית להגיד משהו.  מר בן ציון רזניק:

 

תיקון ליקויי בטיחות ושיפור מערכת חשמל  -: חברי מועצת העיר, מאשרים פה אחד, פתיחת תב"ר החלטה
 ותאורת רחובות. 

 מלש"ח. 2.1 -סך התב"ר 
 קרנות הרשות. -מקור מימון 
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כן. קודם כל שאלה שלי ליועץ המשפטי. זה דבר שהוא מחייב? אני לא רוצה לקבל את הקוד האתי  מר עוזי מאיר:
 נניח. 

 
י זה לא מחייב, זה קוד אתי. קוד אתי זה הצעה. ברגע שחברי המועצה מקבלים את זה, קוד את עו"ד רוני חלמיש:

 אז הם מקבלים על עצמם לפעול לפי הקוד האתי. 
 

 ואם מישהו לא רוצה לקבל, אחד כמוני?  מר עוזי מאיר:
 

 לא חייב.  מר נתן בז'ה:
 

, קוד אתי. אתה לא חייב לאמץ אותו. וואנס תצביע נגד. קוד אתי זה למעשה קוד, כשמו כן הוא עו"ד רוני חלמיש:
 המועצה אימצה אותה, צריך לפעול לפיו. 

 
אני רוצה להתייחס לסעיף הזה ולומר, שאני לא מעוניין בשום קוד אתי לעצמי. אני חושב כל חבר  מר עוזי מאיר:

שיו להצהיר קוד אתי, מועצה, השם שלו, הכבוד שלו, העבר שלו, כל הדברים האלה זה קוד אתי. אני לא צריך עכ
שאם אני בניגוד עניינים... זו עבירה פלילית ניגוד עניינים... מקורבו או שותפו וכו'. יש דברים שהחוק הבהיר 
אותם, מה מותר ומה אסור. אני בא עכשיו, כל אחד שיבוא יציע לי, שאני אעשה קוד אתי שאסור לי להסתובב 

שנים, כל  5כך. קוד אתי זה קוד שעומד לבחירת הציבור במשך  בשמש, ואני צריך לאמץ אותו כי מישהו חושב
הקוד האתי שלי הוא א', ב', ג', ד', תצביע בשבילי. זה  -קוד אתי של בן אדם שבא לבקש אמון מהציבור, אומר לו 

הקוד האתי. ולא הקוד האתי שכל אחד בא מציע איזו מילה להכניס, שאני לא אהיה גנב, או אני אהיה רק ביום 
ישי. אני מצביע נגד. יש לי קוד אתי משלי, ואני אמשיך עם הקוד האתי שלי. אני חושב שאני נמצא פה כבר ש

 שנה במועצת העיר הזאת, ותודה רבה, שיצביע מי שרוצה בשביל עצמו.  30כמעט 
 

 עוד מישהו רוצה להגיד משהו?  מר בן ציון רזניק:
 

ל מחברי המועצה שהציעו את הקוד הזה, לא נמצאים פה. הרי רציתי לשאול אם יש סיבה שחלק גדו מר גד מילר:
 חלק מהנושא של הקוד האתי זה קודם כל להשתתף פה בישיבות. 

 
 זה חל עליהם גם.  ???:

 
והאיש הראשי, הדר, שהציע את הדבר, לא נמצא פה. רק מראה על השתתפות, ועוד שניים שלא  מר גד מילר:
 נמצאים פה. 

 
 אוקיי, נרשמה ההערה. עוד מישהו רוצה להגיד משהו?   מר בן ציון רזניק:

 
טוב, אני מקריאה את הקוד האתי. אני רק רוצה להעיר בהערה של עוזי. אני גם מסכימה איתך  עו"ד יעלה מקליס:

ואני גם מצביעה בעד הקוד האתי. מבחינתי הקוד האתי הוא ממילא, אני לפחות מרגישה שאנחנו רובנו מתנהגים 
 ן אין שום בעיה להצביע עבורו. על פיו, ולכ

 
בספר לבחור יש את כל הדרך איך... איך עושים, זה נכון, מסכים. אבל צריך להצביע בעד. אנחנו  מר נתן בז'ה:

 מתנהגים לפי קוד אתי. 
 

עוד משפט אחד, אפרופו. בפקולטה למשפטים לומדי דיני אתיקה של עורכי דין. אז המרצה,  מר בן ציון רזניק:
ין, שהיה שופט בבית המשפט המחוזי, אמר בשיעור הראשון 'לכאורה לא היה צריך את כל הקורס הזה, ד"ר קל

 למה? כי אתם אמורים להתנהג לפי מה שכתוב פה ממילא'. 
 

 בדיוק.  מר נתן בז'ה:
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 אז זה גם חל פה.  מר בן ציון רזניק:
 

אתם מתחילים ? יש לי כסף קטן בכיס. סליחה, רק הערה. איפה אפשר לקנות בקבוק מים פה מר עוזי מאיר:
 להרגיז אותי, אבל לפחות משהו להרגיע. 

 
יהוד מונסון מאמצת את הקוד האתי לחברי המועצה בנוסחו  הצעת החלטה: מועצת העיר עו"ד יעלה מקליס:

המצ"ב ותנקוט את הפעולות המתאימות להטמעתו, לרבות בדרך של פרסומו בבניין העירייה ובאתר האינטרנט 
)להלן:"הצעת  2014-שלה )מתוך הצעת חוק הרשויות המקומיות )זכויות וחובות של חברי מועצה(, התשע"ד

 לענייננו( להלן נוסחם:  2-4החוק"( ואשר ממנה ניתן לאמץ את סעיפים 
 נאמנות במילוי תפקידו:

 ת ודמוקרטית.ישראל כמדינה יהודי מדינת של לערכי היסוד נאמנות מתוך תפקידו את א( חבר מועצה ימלא
ב( חבר מועצה ימלא תפקידו כנאמן הציבור, חובתו לייצג את ציבור בוחריו במסירות תוך שהוא פועל באחריות, 
ביושר ובהגינות ותוך שמירה על כבוד המועצה וכבוד חבריה, בדרך ההולמת את מעמדו כחבר מועצה ויעשה 

 לטיפוח אמון הציבור במועצה. 
 עיסוק נוסף:

לא יעסוק בכל עסק או בכל עיסוק נוסף, בתמורה ושלא בתמורה, אם יש בעיסוק פגיעה בכבוד א( חבר מועצה 
 המועצה, במעמדו כחבר המועצה ובחובותיו כחבר המועצה.

חבר מועצה  -ב( חבר מועצה לא ישתמש בתואר תפקידו בכל פעולה הכרוכה בעיסוקו או במקצועו. ניצול מעמד 
 רון או העדפה אישיים בשל היותו חבר מועצה. ימנע מניצול לרעה או השגת כל ית

 

 מי בעד? 
 

 רציתי לשאול. ואם חבר העירייה לא ילך לפי הקוד האתי? מה? אי אפשר לפטר אותם.  מר אלי גרינמן:
 

 אין פה שום סנקציה.  עו"ד יעלה מקליס:
 

 זו הצהרה.  מר משה לוי:
 

 זו הצהרה דקלרטיבית.   מר בן ציון רזניק:
 

 טוב, מי בעד?  מקליס: עו"ד יעלה
 

 פה אחד.  מר משה לוי:
 

 פה אחד? עו"ד יעלה מקליס:
 

 לא, לא, לא.  מר עוזי מאיר:
 

 עוזי, אתה מתנגד?  עו"ד יעלה מקליס:
 

 כן.  מר עוזי מאיר:
 

 עוזי מתנגד.  עו"ד יעלה מקליס:
 

  :הצבעה
 

 לר, אמנון סעד, בן ציון רזניק, נתן בז'ה, יעלה מקליס, אלי גרינמן, ורדי בושרי, משה לוי, גד מי   9  -בעד 
 יצחק פינקר                

 

 עוזי מאיר     1  -נגד  
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 מתנגד מהנימוקים שנימקתי.  מר עוזי מאיר:

 
 מהנימוקים שפירט.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 ... קשה לך.  מר נתן בז'ה:

 
 לא קשה לי.  מר עוזי מאיר:

 
 ה? נתן, בשביל מ עו"ד יעלה מקליס:

 
שנים האחרונות, לא  10-נתן, נתן. אם אני אכתוב כל אחד ש... על הקוד האתי שלו מה עשה נגיד ב מר עוזי מאיר:

 יהיה נעים. אז בוא נעזוב. 
 

 חברים, עכשיו הצבענו על הקוד האתי, באמת, די. עו"ד יעלה מקליס:
 

 בואו נתקדם.   מר בן ציון רזניק:
 

 ...  מר עוזי מאיר:
 

 עוזי, עוזי.  ה מקליס:עו"ד יעל
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 

רי מועצת העיר, מאמצים, ברוב קולות, את הקוד האתי לחברי המועצה בנוסחו המצ"ב ותנקוט את : חבהחלטה
הפעולות המתאימות להטמעתו, לרבות בדרך של פרסומו בבניין העירייה ובאתר האינטרנט שלה )מתוך הצעת 

ק"( ואשר ממנה )להלן: "הצעת החו 2014-חוק הרשויות המקומיות )זכויות וחובות של חברי מועצה(, התשע"ד
 לענייננו( להלן נוסחם: 2-4ניתן לאמץ את סעיפים 

 ישראל. מדינת של לערכי היסוד נאמנות מתוך תפקידו את )א(חבר מועצה ימלא .2 נאמנות במילוי תפקידו

)ב( חבר מועצה ימלא תפקידו כנאמן הציבור, חובתו לייצג את ציבור בוחריו   
ושר ובהגינות ותוך שמירה על כבוד המועצה במסירות תוך שהוא פועל באחריות, בי

וכבוד חבריה, בדרך ההולמת את מעמדו כחבר מועצה ויעשה לטיפוח אמון הציבור 
 במועצה.

 עיסוק נוסף
 

)א( חבר מועצה לא יעסוק בכל עסק או בכל עיסוק נוסף, בתמורה ושלא בתמורה, אם   .3
ובחובותיו כחבר יש בעיסוק פגיעה בכבוד המועצה, במעמדו כחבר המועצה 

 המועצה. 

)ב( חבר מועצה לא ישתמש בתואר תפקידו בכל פעולה הכרוכה בעיסוקו או   
 במקצועו. 

חבר מועצה ימנע מניצול לרעה או השגת כל יתרון או העדפה אישיים בשל היותו חבר  .4 ניצול מעמד
 מועצה.
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 קוד אתי לראש הרשות - 4סעיף מס' 
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
 קוד אתי לראש הרשות.  עו"ד יעלה מקליס:

 
ומי, קוד אתי לראש הרשות. דברי ההסבר לקוחים בשלמותם מדברים של המרכז לשלטון מק מר בן ציון רזניק:

שהוא חיבר אותם, והם חלים על כל ראשי העיריות במדינת ישראל. הכללים אמורים להתוות את הדרך שבה 
 הנורמות... 

 
טוב, כראש רשות אני חושבת שאני עובדת לפי הכללים בקוד האתי, בטח על פי הוראות החוק  עו"ד יעלה מקליס:

מעלה להצבעה את הצעת ההחלטה. מי בעד? פה שחלקם בעצם מעוגנות היטב שוב בקוד האתי. לפיכך, אני 
 אחד?

 
 כן.  מר אלי גרינמן:

 
 עוזי? אתה בעד קוד אתי לראשי רשויות או אתה גם נגד פה?  עו"ד יעלה מקליס:

 
 לא, אני נגד, אני נגד. מר ורדי בושרי:

 
  -אני אומר נגד, כי ראש עיר שסוטה מר עוזי מאיר:

 
 מה פתאום, מה? את מתנהגת למופת. לא, לא, אני נגד.  מר ורדי בושרי:

 
 עזוב, עזוב את ההערות.  מר בן ציון רזניק:

 
שנים נבחר ציבור עומד  5אני נגד זה גם. אני רוצה להגיד דבר אחד גם. עוד פעם אני אמרתי, כל  מר עוזי מאיר:

את. נושא משרה לבחירה. נבחר ציבור שסוטה מהחוק, יש את ההיבט הפלילי של זה, לא צריכים את ההצהרה הז
שסוטה בהתנהגות שלו לציבור, הוא ייענש, יותר מאשר הקוד האתי אם הוא אישר קוד אתי, לא אישר קוד אתי. זה 
דברים שנדרשים מכל בן אדם על פי דרכו, על פי מצפונו, על פי הצורך של התושבים גם לשמוע ממנו, לראות 

 אותו. אני נגד כל הקודים האתיים. 
 

 בסדר.  ס:עו"ד יעלה מקלי
 

, -אני בעד שכל נבחר ציבור יעשה את עבודתו ביושר, ושהציבור יגיד שבאמת מבחינת היושר מר עוזי מאיר:
בפוליטיקה יכולים להגיד מתאים או לא מתאים, אין בעיה עם זה לפסול מישהו. אבל מבחינת היושר, שיגידו 

לטובת דברים מיוחדים או דברים פליליים או עליו, אין בו פגם כזה שהוא מנצל את מעמדו ותפקידו בעירייה 
 טובות הנאה מסוימות, הוא או משפחתו. 

 
עוזי, אני גם מסכימה איתך, ואני גם מצביעה בעדם. מכיוון שאין לי, לא מוצאת שום סתירה  עו"ד יעלה מקליס:

 בין שני הדברים. אז מי בעד? מי נגד? 
 

 אני... אני נגד מהנימוקים... מר עוזי מאיר:
 

 ורדי, אתה נגד?  עו"ד יעלה מקליס:
 

 . 2;6לא, אם את בעד, גם אני בעד. לא, רציתי לטובתך, שיהיה  מר ורדי בושרי:
 

 פה אחד? לא. הרוב מול דעתו של עוזי מאיר, מהנימוקים שהוא הזכיר.  עו"ד יעלה מקליס:
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ראש הרשויות המקומיות )נוסח הקוד : חברי מועצת העיר, מאמצים ברב קולות, את הקוד האתי להחלטה
 eti.pdf-http://www.masham.org.il/_Uploads/dbsAttachedFiles/kodמופיע באתר מש"מ  האתי

ך של פרסומו בבניין העירייה , לרבות בדרת הקוד האתיתנקוט את הפעולות המתאימות להטמע העירייה
 ינטרנט שלה.האובאתר 

 
  :הצבעה

 

 מילר, אמנון סעד, בן ציון רזניק, נתן בז'ה,  יעלה מקליס, אלי גרינמן, ורדי בושרי, משה לוי, גד   9  -בעד 
 יצחק פינקר                

 

 עוזי מאיר     1  -נגד  
 

 אבל אם הוא יהיה ראש עיר, זה תופס גם אותו.  מר נתן בז'ה:
 

 כשהוא יהיה ראש עיר, תטפלו בו.  עו"ד יעלה מקליס:
 

 ראש העיר יבטל את זה.  מר אלי גרינמן:

 
 

 הנגשת בריכת מונוסון למומלצי רווחה. - 5סעיף מס' 
_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
נוהל הנחות לבריכה לתושבים שידם אינם משגת, הנגשת בריכת מונוסון למומלצי הרווחה.  - 5 מר בן ציון רזניק:

חול בלבד כאשר ההפרש יופעל. מוצע כי נוהל כזה יופעל כפי שהיה נהוג במתנ"ס בעונת הרחצה שעברה בימי 
במחיר הכרטיס יסובסד על ידי העירייה )בשבתות הכניסה פתוחה למנויים בלבד מטעמי בטיחות(. המחירון של 

ו. יש פה שבת, אבל -כניסות בימים א 12-ל ₪ 150ו, -בימים א ₪ 15המתנ"ס שנה שעברה למומלצי הרווחה: 
 מי ביטחון. שבת זה לא רלוונטי כי הבריכה פתוחה רק למנויים מטע

 
 הצעת החלטה.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 מישהו רוצה להגיד משהו על זה? מר בן ציון רזניק:

 
 כן, אני רוצה להגיד.  מר עוזי מאיר:

 
 אנחנו מינינו את עוזי כדובר שלנו.  מר ורדי בושרי:

 
במועצת העיר, ותמיד שנים בעירייה  25-שנה בעירייה, יותר מ 30אני רוצה להגיד שאני כמעט  מר עוזי מאיר:

ולאורך כל הדרך, נמצא הפתרון לאנשים מיעוטי יכולת. לא רוצה לדבר על תקופת חתוכה, כי לא הייתי 
בפוליטיקה. אבל תקופת ליניק, תקופת בקשי, תקופתי כממלא מקום ראש עיר, הייתי מחזיק תיק רווחה בשתי 

לסייע גם לתיכון בכדי שיעזור לילדים בספרים וכו'  הקדנציות, לא ויתרתי על התיק הזה. תמיד נמצא הפתרון איך
לנזקקים או יציאה לחופשות וטיולים וכו' וכו', וגם בתוך היישוב עצמו, הבריכה עצמה של המתנ"ס שהיא 
שימשה באמת את המשפחות הנזקקות ואלה שלא יכולות להרשות לעצמן לצאת החוצה וזה נעשה. אני שמח 

כלוסייה החלשה, אני חושב שכולנו נבורך בזה. זה מה שצריכה העיר הזאת, זה ומברך, וכל דבר שהו למען האו
 מה שצריכה המדינה הזאת. 

 
 
 
 

http://www.masham.org.il/_Uploads/dbsAttachedFiles/kod-eti.pdf
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עמיתים  3אני רוצה לברך על ההחלטה. אני רוצה אולי להציע פה להרחיב אותה, מאחר ויש לי פה  מר גד מילר:
ות הקשות, יוכלו להיכנס גם לנושא של שנמצאים בדירקטוריון של המתנ"ס, ורציתי להציע, הנושא של האוכלוסי

החוגים ולתת להם את היכולת גם להשתתף בחוגים של המתנ"ס. נכנסתי לאתר של המתנ"ס, הסתכלתי, רציתי 
 לראות איך זה קורה ואיך בן אדם שבא עם צרכים אוכלוסייה קשה. והבנתי שאין שם פתרון. 

 
 )מדברים ביחד( 

 
 תנו לי לדבר.  מר גד מילר:

 
 בסדר, תנו לגדי להשלים, גם אם הוא לא שם לב או משהו.  ן ציון רזניק:מר ב

 
 שמתי לב לכל.  מר גד מילר:

 
 אבל זה על סדר היום?  מר נתן בז'ה:

 
לא, אני רוצה רק לאמץ ולנסות להרחיב את זה ולהגיד שאם עושים משהו בוועדה בתוך מועצת יהוד  מר גד מילר:

הנושא מי נכנס לבריכות, אז אני חושב שאם כבר צריך לעשות את זה על דברים  מונוסון, היא זאת שמחליטה לגבי
 יותר חשובים מחודשיים. 

 
 תעלה את זה שבוע הבא לישיבה. תעלה את הסעיף בכיף, אבל זה לא על סדר היום.  מר נתן בז'ה:

 
  -הנושא הזה צריך לבוא בנושא של החוגים מר גד מילר:

 
 יים פה את הנושאים... גדי, גדי, בוא. אנחנו נס עו"ד יעלה מקליס:

 
 רגע, תנו לי לדבר.  מר גד מילר:

 
 לא, בוא...  עו"ד יעלה מקליס:

 
 לא, אבל אני רוצה להגיד את המשפט שיש לי. לא יעזור לכם, אני אגיד את זה. מר גד מילר:

 
 גדי.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 אני אגיד את מה שאני רוצה.  מר גד מילר:

 
 אתה יכול להגיד.  מקליס: עו"ד יעלה

 
לא, אבל אתם מפריעים לי. כי אני חושב שמסתכלים פה, אם רוצים לדבר על החלשים, מסתכלים פה  מר גד מילר:

על חודשיים בשנה, וצריך להסתכל על כל השנה. יש פה את הנושא של הצהרונים, יש פה את הנושא של החוגים, 
, אני רוצה להגיד, שגם למחלקת הרווחה של המועצה ביהוד מונוסון, ואין להם פה יכולת. אז אם רוצים להתעסק

תהיה את היכולת לבחור אנשים לכניסה לצהרונים, לכניסה לחוגים של המתנ"ס, כמו שעושים פה לבריכה של 
 המתנ"ס.

 
 סליחה, אני חייב לומר.  מר נתן בז'ה:

 
 רגע, רגע, שנייה.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 אני אענה. לא, לא,  מר משה לוי:
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 שנייה, שנייה.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 אני חושב שהוא צודק.  מר עוזי מאיר:

 
 בכל זאת, שנייה.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 בתקציב העירייה צריך להוסיף כסף לרווחה.  מר עוזי מאיר:

 
 ה. שנים לא שמעתי מילה על הרווח 3.5אם לא היינו מדברים על הבריכה של מונוסון,  מר נתן בז'ה:

 
חברים, אני מבקשת. אנחנו נגמור את הדיון הזה על הנושאים שסוכמו, וסיכמנו שאנחנו נעשה  עו"ד יעלה מקליס:

הפסקה וננסה לדון בנושאים נוספים שיש על הפרק שעדיין לא סוכמו. אנחנו נעלה את זה בדיון לאחר מכן, תוכלו 
  -שאנחנו נתייחס לנושא הזה אחרי שנסיים את כל האתם להביע את עמדתכם, אנחנו נגיד מה אנחנו יודעים. כך 

 
 ... אני רוצה רק לענות...  מר משה לוי:

 
 אבל משה, אני אתן לך. בוא נסיים. . עו"ד יעלה מקליס:

 
 משפט אחד.  מר משה לוי:

 
 משפט.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 למה?למה את מאפשרת לו לדבר על זה?  מר ורדי בושרי:

 
 רת? אפשרת. למה אפש מר משה לוי:

 
 אני אתן לך.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 משפט אחד.  מר משה לוי:

 
 משפט אחד.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 גם היום, כל מי שקשה יום ומגיש בקשה, דנים על זה בוועדת הנחות.  מר משה לוי:

 
 של מי?  מר גד מילר:

 
 של המתנ"ס.  עו"ד יעלה מקליס:

 
בכל ברת לרווחה, והרווחה מחליטה... לממן את החוג שלו או לא. של המתנ"ס, והבקשה מוע מר משה לוי:

 מקרה... 
 

בשנה לממן הנחות למשתתפי החוגים  ₪ 300,000אנחנו נותנים רגע, אני אגיד משפט.  עו"ד יעלה מקליס:
 במתנ"ס. אפשר בזה לסיים כרגע את הדיון?

 
 כן. מר עוזי מאיר:
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וקיי. הצעת החלטה: המועצה מאשרת הפעלת נוהל הנחות בבריכת ואנחנו נעבור להמשך. א עו"ד יעלה מקליס:
משפחות   מומלצות  הרווחה ואוכלוסיות מיוחדות באופן שבו תסבסד העירייה  20מונוסון כתוכנית פיילוט  עבור 

את הפרשי המחיר. במידה ונדרש, מנכ"ל העירייה יפעל לאיתור מקור מימון נוסף. החלוקה תהיה עפ"י שיקול 
 מקצועי של מנהלת האגף לשירותים חברתיים. מי בעד? פה אחד? הדעת ה

 
 כן.  מר אלי גרינמן:

 
 : פה אחד.הצבעה

 
 תודה רבה.  עו"ד יעלה מקליס:

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 אולם ספורט "יהודה הלוי". - 922הגדלת תב"ר  - 6סעיף מס' 
 אש"ח  3,910 -סך הגדלת התב"ר 

 אש"ח  2,165מקור מימון: מפעל הפיס 
 אש"ח 1,745 -פיס או קרנות הרשות מפעל ה

_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
. מקור מימון ₪מיליון  3.910אולם ספורט יהודה הלוי. הגדלת התב"ר  - 922הגדלת תב"ר  מר בן ציון רזניק:

ירייה תב"ר מאושר לע. דברי הסבר: ₪מיליון  1.745, מפעל הפיס או קרנות הרשות ₪מיליון  2.165מפעל הפיס 
מש"ח ממפעל הפיס מצויים בתהליך  2אש"ח כאשר מתוכם  8,688לביצוע אולם ספורט "יהודה הלוי" בסך 

אש"ח. העירייה  2,000אש"ח, פיס  2,724אש"ח, טוטו  3,964"צביעה". מקורות המימון של התב"ר הינם: רמ"י 
ל יותר כך שיכיל שני חדרי חוגים במקום חדר מבקשת להגדיל את התב"ר בכדי להוציא לפועל בניית אולם גדו

 12,598. לאחר הגדלה יעמוד התב"ר על סך של 409-אחד, כפי שתוכנן בתחילה, וכן הגדלת מספר המושבים ל
 מ"ר כל אחד.  100מושבים ייבנו שני חדרי חוגים, בהיקף של  409אש"ח. בנוסף לאולם בן 

 מישהו רוצה לשאול, לקבל הסברים?
 

 כן, אתה רוצה... יותר גדולה? :מר גד מילר
 

 לא, זה המקסימאלית.  מר בן ציון רזניק:
 

 אלא אם כן... מדיסון סקוואר גרדן, אבל זה המקסימום בינתיים.  מר גד מילר:
 

אני חוזר על זה עוד פעם, זה דבר שהוא הכותרת של החינוך, בית הספר הזה, מרכז יהוד, הוא יהיה  מר עוזי מאיר:
גדול, שהוא יצטרך לאכלס את כל האוכלוסייה החדשה גם אולי. וכל שקל שהוסיפו פה לתקציב  בית הספר הכי

הזה שראש העיר הסכימה להוסיף, וזה לא משנה מי ביקש מי לא ביקש, זה מבורך. ואני רוצה פה שבעזרת השם, 
אז באמת תודה ואני  נחנוך את ביתה ספר הזה יחד עם ראש העיר, כל חברי מועצת העיר, וזו הכותרת לתושבים.

 שיזוז מהר, ושנראה את התוצאות, שהציבור יחייך.  9מאחל לך הצלחה בנושא של בית הספר,
 

 תודה רבה. הצעת החלטה.  עו"ד יעלה מקליס:
 

 רגע, אני רוצה להגיד משהו.  מר ורדי בושרי:
 

: חברי מועצת העיר, מאשרים פה אחד, הפעלת נוהל הנחות בבריכת מונוסון כתוכנית פיילוט עבור החלטה
משפחות מומלצות  הרווחה ואוכלוסיות מיוחדות באופן שבו תסבסד העירייה את הפרשי המחיר. במידה  20

איתור מקור מימון נוסף. החלוקה תהיה עפ"י שיקול הדעת המקצועי של ונדרש, מנכ"ל העיריה יפעל ל
 מנהלת האגף לשירותים חברתיים.
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 בבקשה.  עו"ד יעלה מקליס:
 

 פתח פיך ויאיר דבריך.  מר בן ציון רזניק:
 

אני מצטרף לדבריו של עוזי. אני חושב שזו החלטה נכונה, מבורכת. במקור לצערי, אני אומר את  ורדי בושרי:מר 
מקומות, והיה חדר ספח אחד. ובאמת, בכוחות משותפים, בין אם  250-ל 200זה בצער, בתכנון הראשוני היה בין 

שבאמת עושה השתדלות גדולה בנושא  זה העירייה, בין אם זה מנכ"ל החברה הכלכלית רועי כהן שנמצא כאן,
הזה של בניית האולם ובית הספר. הצלחנו להגיע למצב שבנתונים הפיזיים הקיימים של בית הספר, שאם אנחנו, 

דונם ויותר של בית  15דונם לעומת  9רק לשם הפרופורציה, גודל השטח של כל בית הספר, הוא משהו בסביבות 
חדרי ספח. ובל נשכח  2מקומות זה המקסימום האפשרי. כאשר יהיו  409 ספר רמז, הרצל וכדומה. ככה שבאמת

שבית הספר אמור לשרת גם בשעות אחר הצהריים את כלל האוכלוסייה, את החינוך הבלתי פורמאלי מה שנקרא. 
חניות, כשזה  96-חניות, ל 35-וכתוצאה מזה באמת, יחד עם רועי, הצלחנו להגיע למצב אופטימאלי גם של מ

מצוין לאזור הסמוך גם ככה בכל נושא הצפיפות והחנייה. בל נשכח שאנחנו בונים בית ספר לדורות  יחסית
שנה ואולי גם יותר לדעתי. וחשוב שלקחנו בחשבון את הנושא של  100-הבאים, לא ליום, לא יומיים, אולי ל

היום, לא נעשה אחר כך כבר. איכות בית הספר, לא התפשרנו על זה. כי מן הסתם, אתם גם יודעים, מה שלא נעשה 
תלמידים. ואם נוסיף את כל הצוות מסביב, משהו  700גם בל נשכח שבית הספר אמור להכיל משהו בסביבות 

מקומות למטה, זה אכן  400מקומות ביציע ועוד  400. אז ככה גם אם יהיו כנסים בית ספריים, אם זה 800בסביבות 
ות שלו. ויכול מאוד להיות, עם קצת מאמץ נוסף, יהיה אפשר גם כן יוכל להכיל את תלמידי בית הספר והצו

להכשיר את אולם הספורט בצורה כזאת שנוכל גם לערוך שם אירועים, זה נקרא אולם חכם. בעלות, אמנם זו לא 
מקומות, מה שמופת מכיל.  380-390עלות מבוטלת, אבל מאחר ואין לנו מקום נורמאלי לעשות אירועים מעל 

את זה ולעשות מאמץ עליון לגייס תקציב נוסף, על מנת שכבר בשלב התכנון נוכל לעשות את האולם  צריך לשקול
 הזה אולם חכם, שיאפשר לעשות אירועים יישוביים באולם הזה. 

 
 איפה יחנו שם?   מר גד מילר:

 
 לאולם "מופת" יש פחות חניות. תודה רבה.  מר ורדי בושרי:

 
אולם ספורט יהודה  922את זה להצבעה. מועצת העיר מאשרת הגדלת תב"ר  אנחנו מעלים עו"ד יעלה מקליס:

, מפעל הפיס וקרנות הרשות ₪מיליון  2.165, מקורות מימון מפעל הפיס ₪מיליון  3.910הלוי, סך הגדלת התב"ר 
 . מי בעד? נגד? ₪מיליון  1.745

 
 : פה אחד.הצבעה

 
 טוב, עבר, תודה.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 
 
 
 
 

 אולם ספורט "יהודה הלוי". - 922הגדלת תב"ר : חברי מועצת העיר, מאשרים פה אחד,  החלטה
 אש"ח.  3,910 -סך הגדלת התב"ר 

 אש"ח  2,165: מפעל הפיס מקורות מימון
 אש"ח  1,745-נות הרשות מפעל הפיס או קר
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 שימוש תנועת "בני עקיבא" במבנה גן "תמר" כמקום פעילות זמני. - 7מס'  סעיף

_______________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
שיהיה במזל. שימוש תנועת "בני עקיבא" במבנה גן "כרכום" כמקום פעילות זמני. בתאריך  מר בן ציון רזניק:

הוצא ע"י מהנדסת העיר צו לסגירת המבנה של "בני עקיבא" ברחוב ביל"ו. עד למציאת מקום קבע  27.1.2017
התנועה,  לפעילות התנועה פעלה הרשות להסדרת מקום חלופי לפעילות התנועה. במהלך ההידברות עם נציגי

הוצגו מספר חלופות אפשרויות למיקום זמני לפעילות התנועה. המיקום שנבחר בהסכמת נציגות ההורים 
וקומונרית התנועה הוא מבנה גן "תמר", שגודלו עולה על מבנה של גן תיקני והוא כולל מחסן, מטבח, רחבה 

רחבה בה ניתן לערוך אירועים שונים. גדולה מרכזית, חדר נוסף ושירותים וכן חצר קדמית רחבה וחצר אחורית 
בנוסף, סוכם כי חדר אחד מגן "כרכום" יתווסף אף הוא במהלך סוף אוגוסט לטובת תנועת בני עקיבא. החדרים 

 ישופצו על ידי העירייה באופן הנדרש וההולם לקיום פעילות בני הנוער בהם. מישהו רוצה לומר משהו בעניין? 
 

 כן.  מר עוזי מאיר:
 

 עוזי, בבקשה.  ציון רזניק:מר בן 
 

אני היחידי מבין חברי מועצת העיר שלא הצביע בעד התקציב, נמנעתי ונימקתי. בין יתר הנימוקים  מר עוזי מאיר:
שלי של סדר העדיפויות, הפקרתי את בני עקיבא והפקרתי את התקציב למועצה הדתית. גם אמרתי באותה נשימה 

לא היה להם קשר בכלל לתנועה ולבני עקיבא ולסניף שלהם. וביקשתי  שהתחנכו כאן ילדיי בבית ספר במעלה,
לתת להם סדר עדיפויות. אז קודם כל, אני מברך את ראש העיר, אפילו אם זה קצת מאוחר, קודם כל שמאפשר 
להם באמת מקום של, אני קורא לו פעילות זמנית. אבל זה לא אומר שהפעילות הזמנית הזאת תישאר פעילות 

לא כבר לקראת השנה הבאה בעזרת ה', נחפש את הדרך ואת המקור איך נותנים לציבור הממלכתי דתי קבועה, א
 קצת את הכבוד הראוי לא, תודה רבה. 

 
 תודה רבה.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 עוד מישהו, משה?  מר בן ציון רזניק:

 
 . אני חושב שזה היה ורדי, נכון?אני רוצה להודות באמת למי שטיפול בנושא הזה, והציע את הרעיון מר משה לוי:

 
 אני רק הצעתי את הרעיון. ואכן, טוב שזה מקבל את הביטוי.  מר ורדי בושרי:

 
 אם הבחירות...  מר נתן בז'ה:

 
 יעלה, מי הציע את הרעיון? את אישרת את הקוד האתי, את צריכה להגיד את האמת.  מר ורדי בושרי:

 
 יש לי קוד אתי...  עו"ד יעלה מקליס:

 
 את צריכה להגיד את האמת. מי הציע את הרעיון?  מר ורדי בושרי:

 
 השמינייה, השמינייה.  מר עוזי מאיר:

 
 ורדי.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 אני מצביע עבור השמינייה.  מר עוזי מאיר:

 
 בז'ה, שמעת מה היא אמרה?  מר ורדי בושרי:
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 מה?  מר נתן בז'ה:
 

 מי הציע?  מר ורדי בושרי:
 

 השמינייה.  מאיר: מר עוזי
 

 משה.  מר גד מילר:
 

 ורדי.  מר משה לוי:
 

 סגן ראש העיר, כשהוא קיבל שכר.  עו"ד יעלה מקליס:
 

תקשיב טוב מה אני אמר לך. משה וורדי יקבלו פה את המחמאות, אני ואתה נקבל את הקולות.  מר אמנון סעד:
 עזוב.

 
 )מדברים ביחד( 

 
מוש זמני במבנה גן "תמר" וחדר נוסף ממבנה גן "כרכום" כמקום פעילות הצעת החלטה: שי עו"ד יעלה מקליס:

 חלופי עד למציאת פתרון קבע לתנועת "בני עקיבא". מי בעד? 
 

 : פה אחד.הצבעה
 

 פה אחד. תודה רבה.  עו"ד יעלה מקליס:
 

 
 
 

 מבצע הנחות בארנונה. - 8סעיף מס' 
_______________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
מבצע הנחות בארנונה. בהתאם ליוזמת משרד הפנים, על המועצה לקבל החלטה על  -סעיף הבא  מר בן ציון רזניק:

הצטרפותה למבצע גביית הארנונה אשר במהלכו, יוכלו החייבים לפרוע את החוב בהסדרים שנקבעו ביוזמה. כך 
תינתן  45%נובמבר . הנחה של  30-זאת בתשלום אחד, ולא יאוחר מ , בתנאי שיעשו50%לדוגמא, בהנחה של 

תשלומים. הסדר ההנחה יאפשר רק לגבי חובות ישנים עבור מגורים.  24עד  12-לחייבים שיפרעו את חובם ב
. מבצע ההנחות לא יחול על מוסדות ממשלתיים 2015-2016כלומר רק למי ששילם את מלוא הארנונה לשנים 

 ים הזכאים להנחה בארנונה. מישהו רוצה להגיד משהו? וגופים ציבורי
 

 כן.  מר נתן בז'ה:
 

 נתן.   מר בן ציון רזניק:
 

יש לי עם זה טיפה בעיה מצפונית. כי באיזושהי נקודה אני מעודד... אבל אני מקבל את דעת הרוב  מר נתן בז'ה:
 ואני אצביע... 

 
 ... חוות דעת של הגזבר.  עו"ד יעלה מקליס:

 
  -אמרתי, אני אקבל. כי סך הכל מצפונית זה מאוד מציק לי שאנחנו מעודדים נתן בז'ה:מר 

שימוש זמני במבנה גן "תמר" וחדר נוסף ממבנה גן "כרכום" : חברי מועצת העיר, מאשרים פה אחד, החלטה
 כמקום פעילות חלופי עד למציאת פתרון קבע לתנועת "בני עקיבא".
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 למה זה מציק לך?  עו"ד יעלה מקליס:
 

תשמעי, זה נותן לי פתח לא לשלם, וכשיגיע התאריך, יעשו לי הנחה. צריך לחשוב על זה טוב, טוב,  מר נתן בז'ה:
 טוב. 

 
 וצה. טוב, עכשיו אני ר  מר בן ציון רזניק:

 
לא, לא, אני יש לי משהו להגיד. אני חושב בדיוק הפוך מנתן. יש אנשים שכבר לא שילמו כמה  מר אמנון סעד:

 -שנים טובות. ואתם פשוט לא עוקבים אחרי הדברים ב
 

 תנו לאמנון.  מר בן ציון רזניק:
 

 שיסיימו, אני יש לי זמן.  מר אמנון סעד:
 

 נו מקשיבים. כן, סליחה, אנח מר בן ציון רזניק:
 

 לא באתי להתעצבן.  מר אמנון סעד:
 

 אוקיי, דבר.   מר בן ציון רזניק:
 

 שירה, את אמרת לו, אז לפחות את תקשיבי למה שיש לי להגיד.  מר אמנון סעד:
 

 את הנושא הזה?  ,אמנון ,פשוט אני מסתכלת, אתם קיבלתם גב' שירה דקל כץ:
 

 היא לא חולקה.  חוות הדעת של הגזבר מר בן ציון רזניק:
 

 חוות הדעת.  גב' שירה דקל כץ:
 

 לא.  מר אמנון סעד:
 

 בזימון הקודם שלחנו. לא קיבלתם?  גב' שירה דקל כץ:
 

  -לא חשוב. אני אגיד לך, מניסיון מר אמנון סעד:
 

 )מדברים ביחד( 
 

 בסדר, לא משנה, תיכף אנחנו נשלח.   גב' שירה דקל כץ:
 

 י שירצה, יוכל לראות את זה. תנו לאמנון להשלים בבקשה. כן, מ  מר בן ציון רזניק:
 

, זה גם לאנשים לשלם פה גם את חוב העבר 2004-הראשונה, היה גם מבצע ב-בקדנציה הראשונה מר אמנון סעד:
שנים, וקשה להוציא מהם כסף. אנחנו מדברים על אלה שקשה להוציא  7-ו 6בדרך הזאת.  אנשים לא שילמו פה 

ממה שיש פה, כאלה שיכולים  0.01%שמשלמים, כולם משלמים, לא בעיה. לא תמצאו אולי  מהם כסף. אלה
לשלם ולא שילמו כל השנים. בקטע הזה, שיש איזה הסדר, זה נותן להם תקווה, זה גורם להם מאמץ להשיג את 

ולאורך השנים , 2004-הכסף ממשפחות, מחברים, מילדים, והם  משלמים. והדבר הכי חשוב זה, כשהם הגיעו אז ב
כשעשינו הסכמי פשרה, הכרחנו להחתים אותם על הרשאה בחשבון, על הוראת קבע. והרווחנו גם את השוטף. כי 
יש מקרים כאלה לאורך השנים שאנחנו רואים. ההיפך, זה נותן דרייב לשלם, להיות מסודר. יש כאלה, אפילו ורדי 

 פעם סיפר את זה, שהיה לו איזה חוב. נכון, ורדי?
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 ורדי, לא יכול להיות.  ר בן ציון רזניק:מ
 

? עזוב, מה לי להסתבך, %50לא, לא, לא, של הקנסות. הוא לא רצה לשלם, אבל בסוף אמר 'יש  מר אמנון סעד:
 אני אשלם את זה'. 

 
 אני רק רוצה להציע, בסדר? שתשמעו רגע חוות דעת מקצועית ואז תדונו על זה. גב' שירה דקל כץ:

 
 אנחנו כבר דנו, שירה.   מר אמנון סעד:

 
לא, אבל חשוב לנו שתשמעו רגע. בסדר? מנהל הגבייה נמצא פה, הוא עשה עבודה יסודית כדי  גב' שירה דקל כץ:

 לתת לכם חוות דעת. שווה שתשמעו אותה לפני שאתם... 
 

 אני רוצה רגע להשלים את המשפט שלי.  מר נתן בז'ה:
 

 שלים, אחרי זה משה רוצה, אני גם רוצה להגיד משפט אחד. טוב, תנו לנתן לה מר בן ציון רזניק:
 

שנה בעירייה כמו עוזי, אבל אני נמצא קצת בעירייה, ויתקן אותי גל, יש בעירייה ועדת  30אני לא  מר נתן בז'ה:
אם הם באים במזומן. אחרי שהוועדה יושבת ובודקת את  50%-הנחות למקרים האלה שכן מורידים להם את ה

 קיים. היום הולכים לעשות את זה גורף. המצב. זה 
 

 אתה מדבר על מסגרת של הסדרי פשרה?  מר גל לניאדו:
 

 במסגרת של פשרה.  מר נתן בז'ה:
 

 יש מנגנון של הסדרי פשרה.  מר גל לניאדו:
 

 יש איזה מנגנון, המנגנון קיים, בני. ועושים את זה ביומיום כשמגיע.  מר נתן בז'ה:
 

 בסדר.   מר בן ציון רזניק:
 

 זאת אומרת, מה שאנחנו הולכים לעשות, זה עוקפים את המנגנון, ומלמדים את התושבים.  מר נתן בז'ה:
 

 נתן, אבל החוק מתיר לך לעשות את זה.  מר גל לניאדו:
 

 חבר'ה, תנו למשה.  :מר בן ציון רזניק
 

 ... מקומות ראשונים ולא אחרונים.  מר משה לוי:
 

 רשויות. 100-ום. כבר למעלה ממה פתא מר ורדי בושרי:
 

 אבל הייתי מגביל את זה לתקופה, את המבצע עצמו, לתקופה מאוד קצרה.  מר משה לוי:
 

הוא מוגבל. בחוק הוא מוגבל. קודם כל המבצע, בואו ניזכר מה זה המבצע. המבצע זה מבצע  מר גל לניאדו:
ולה לאמץ או לא לאמץ את המבצע. המבצע זה ארצי, זה לא העירייה באה ביוזמה למבצע. הכוונה, העירייה יכ

יוזמה של השלטון המרכזי של משרד הפנים, שהוא יזם את המבצע השנה הזאת. המבצע תחום אם אינני טועה עד 
 , זה קודם כל משה לשאלתך. בסדר? 30.11-ה
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 תשלומים.  24עד  12...  מר בן ציון רזניק:
 

 אה, מבחינת תשלומים שאלת?  מר גל לניאדו:
 

 כן.  מר בן ציון רזניק:
 

. מספר התשלומים במבצע, זה או במזומן ואז ההנחה יותר 30.11-התשלום במבצע הוא עד ה מר גל לניאדו:
גדולה כאילו על חובות העבר. וככל שאתה נותן יותר את זה בכיוון של תשלומים, ההנחה על חובות העבר יותר 

תשלומים זה על פי המבצע בחוק, אבל  36יה כמו אצלנו. תשלומים לעירי 24קטנה במבצע, כשהמקסימום זה 
 זה המקסימום. 24לרשות בסוציו אקונומי שלנו, 

 
אוקיי, אני רוצה גם להגיד משפט אחד. כל הסיפור הזה הוא שנוי במחלוקת. אפשרי דעה אחת  מר בן ציון רזניק:

ת. מצד שני, ואני חושב שזה מה משלמים. זו דעה לגיטימי -אמנון, שאומרת...ואנשים שלא שילמול כמו ש
מרוויח בסוף  –שאומרת גם חוות הדעת של גל, יש בזה מסר חינוכי לא נכון, זה מחנך אנשים שמי שלא משלם 

היום מזה שהוא לא שילם. אנחנו בכל זאת מביאים את זה, מעלים את זה להצבעה, ואני מניח שכולנו נצביע בעד, 
 רוצים לשחרר ולקדם, וטיבן של פשרות זה שכל אחד... כי אנחנו סיכמנו שיש דברים שאנחנו 

 
שנייה רגע, תנו לי רגע להציע, תשמעו רגע את מנהל מחלקת הגבייה. הוא עשה עבודה מאוד  גב' שירה דקל כץ:

 יסודית. 
 

 הבנו.  מר נתן בז'ה:
 

  -מובא כאן, אבל בואו אני עוד פעם אומרת, שאני מציעה שתשקלו את זה, כמו שבני אומר, זה גב' שירה דקל כץ:
 

 אם כבר דיברו, אני גם רוצה.  מר אלי גרינמן:
 

 כן, אבל שירה, עכשיו נפתח...  מר בן ציון רזניק:
 

 בני.  מר אלי גרינמן:
 

 כן, אלי, בבקשה.  מר בן ציון רזניק:
 

 אני מציעה...  גב' שירה דקל כץ:
 

 -אמנון, אני רוצה להגיד  מר אלי גרינמן:
 

 ***  19:44ון נכנס לישיבה בשעה *** הדר מימ

 
 עשינו לך קוד אתי נפרד.  מר ורדי בושרי:

 
 חבר'ה, תנו לאלי לדבר.  מר בן ציון רזניק:

 
אני יחד עם אמנון, אנחנו יושבים בוועדת ההנחות, ומה שאנחנו יכולים להחליט, לא אלה  מר אלי גרינמן:

שנה.  15-ו 12-, כמו שאמנון אמר, ו10על אלו שלא שילמו שנה... זאת אומרת, פה מדובר  15שנה או  12שחייבים 
 אני חושב שזה דבר ענק, גדול, שאנחנו  יכולים לעשות. בבקשה. 
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מאוד גדולה. זה באמת נותן פרס למי שלא משלם, ומתוך -אני מסכים עם נתן, זו לדעתי טעות מאוד מר ישי וייזר:
ל העירייה היום שונה לגמרי ממה שהוא היה בפעם הקודמת של ניסיון של הרבה שנים זה בטח לא עוזר, והמצב ש

מאוד גבוהים. כמעט כל התושבים, גם הקשים וגם הרווחה, אנחנו -המבצע לחובות. היום אחוזי הגבייה הם מאוד
מפנים אותם לכיוון הנכון, משתדלים לעזור להם מה שניתן. והדבר הזה בהחלט פוגע בעבודה שלנו. עצר לנו 

 הרבה דברים, וחבל לי שזה עלה לפה לישיבה. -ע לנו בהרבההסכמים, פג
 

 זה היה סוג של אילוץ.  מר גל לניאדו:
 

 לא בסדר, ברמה המקצועית נטו.  מר ישי וייזר:
 

 אם כולם מסכימים פה אחד...  מר בן ציון רזניק:
 

 לא, לא, לא מסכימים פה אחד.  מר עוזי מאיר:
 

 להצבעה. אז נעלה את זה  מר בן ציון רזניק:
 

 אני רוצה רק, כשנגיע להחלטה, להכניס הערה שהיא מקובלת על כולם.  מר גל לניאדו:
 

 )מדברים ביחד( 
 

למה אתה עצבני ככה? אמרתי אם כולם מסכימים, נעלה את זה... אם לא מסכימים, נעלה את זה  מר בן ציון רזניק:
 . גל, בבקשה. להצבעה. אנחנו מכבדים את הסיכומים. אתה לא צריך להגיד..

 
רק להבהיר, שחובות שבהסדר וחובות שהוסדרו לפני פרסום התקנות בפריסה עתידית, בהמחאות  מר גל לניאדו:

דחויות או בהוראות קבע, וחובות שנקבע הסכם להסדרתם, או שניתן פסק דין בגינם, אינם נכללים בתחולת 
 חלק קצת בלבול. המבצע. רק להבהיר את זה בצורה ברורה, שלא יהיה אחרי זה 

 
 אז למה לא הכנסתם את זה להחלטה? עו"ד הדר מימון:

 
 אז הנה, זה מה שאני עכשיו אומר.  מר גל לניאדו:

 
  -אבל הדר, זו החלטת משרד הפנים. כל מה שהוא מקריא מר ורדי בושרי:

 
 אני עושה הבהרה.  מר גל לניאדו:

 
 ומר, משרד הפנים הנחה בסוגיה הזאת. כל מה שהוא מקריא לך, זה לא הוא א מר ורדי בושרי:

 
 נכון.  מר גל לניאדו:

 
 יש לי להגיד עוד איזושהי הערה. הדר הגיע, עכשיו נהיה פה קצת מעניין.  מר ורדי בושרי:

 
  -הדר בא בשביל החלק השני, הראשון זה לא, זה קטן מר בן ציון רזניק:

 
 נכון? הוא יודע שעשינו לו קוד אתי בנפרד,  מר ורדי בושרי:

 
 כן.  מר בן ציון רזניק:
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ראשית, תפיסתית אני מברך על זה. אני חושב שאם אנחנו לא נעשה את המבצע הזה, פשוט  מר ורדי בושרי:
אנשים ילכו לאפיקים אחרים ולא ישלמו את זה. חקירת יכולת, פשיטת רגל וכדומה. בל נשכח שזה חובות, כמו 

 , זה רק לשנה אחת.שאלי אומר, בוועדת ההנחות של העירייה
 

 נכון.  מר אלי גרינמן:
 

 פה מדברים על חובות ישנים. מר ורדי בושרי:
 

 נכון.  מר אלי גרינמן:
 

שנים יש התיישנות, ויש חקירת יכולת, וכן גר ולא גר. כל מיני סיבות  7ואתם יודעים שאחרי  מר ורדי בושרי:
הגבייה הייתה כל כך כזאת שגובה, אז לא היה את מאוד מקשה לגבות את הכסף הזה. אם מחלקת -מקלות שמאוד

 החוב הזה מן הסתם. זה חובות ישנים. 
 

 . 2014זה חובות מלפני  מר גל לניאדו:
 

, וגם להיכנס למסלול של תשלומים 2016וגם את  2015יפה, ובל נשכח שצריכים לשלם גם את  מר ורדי בושרי:
נסות של העירייה, מה שלא קיים היום. כי מי שיש לו חוב . זאת אומרת, אתה מכניס אותם למעגל ההכ2017של 

זה כבר לא משנה, הוא לא ישלם בכלל, בל נשכח את  1,000, פחות 1,000, אם יהיה לו עוד ₪של עשרות אלפי 
, לא היום, והוא מסתיים אם אינני 1.6-רשויות כבר הצטרפו למבצע הזה. המבצע הזה החל ב 100-זה. ולמעלה מ
 , נכון?טועה בנובמבר

 
 . 30.11 מר גל לניאדו:

 
ככה שזה ממש מוגבל ומוקצב בזמן, ככה שמי שבאמת ירצה להיכנס למבצע הזה, ויוכל לגייס  מר ורדי בושרי:

את הסכום הנדרש, יעשה את זה. ואני חושב שזה כן נכון לעשות, עם כל ההתלבטויות שיש פה ואני מבין גם את 
 אבל בסוף צריכים לקבל החלטה. ותמיד יש שיקולים לכאן או לכאן. הצד של הגבייה וגם מה שנתן אומר. 

 
 עוד משפט. שני חברי ועדה אמרו שהם בוועדה וזה על חוב של שנה.  מר נתן בז'ה:

 
 נכון.  מר ורדי בושרי:

 
סליחה, אני לא מדבר על הוועדה הזו. יש ועדה אחרת שמטפלת בחובות לא רק של שנה, של הרבה  מר נתן בז'ה:

 ים, ומגיעה איתם להסדרים. זה נכון, גל? שנ
 

 הסדרי פשרה.  מר גל לניאדו:
 

זאת אומרת, שיבינו. נכון, לא מדובר על שנה, גם על חובות גדולים יש. זו לא הוועדה של חברי  מר נתן בז'ה:
 העירייה, זו ועדה אחרת. 

 
 תנו לפינקר.  מר בן ציון רזניק:

 
 ר אתם מפריעים לו? עד שפינקר רוצה לדב מר אמנון סעד:

 
 שנים התיישנות, האם זה תופס למשל בבית כנסת?   7-... ה מר יצחק פינקר:

 
 לא, זה רק למגורים.   עו"ד יעלה מקליס:
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הסיפור שאתה מתאר, אני  ,לא, אבל בתי הכנסת זה מים, פה זה תופס ארנונה. בתי כנסת זה מים מר גל לניאדו:
 חושב. 

 
 שנה...  20ה עם בית הכנסת... ומה קור מר יצחק פינקר:

 
 אבל זה לא קשור להסדר.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 המבצע לא כולל תשלומי מים.  מר גל לניאדו:

 
 מים זה משהו אחר.  מר אלי גרינמן:

 
 )מדברים ביחד( 

 
 כן, מי רצה לדבר? עו"ד יעלה מקליס:

 
 בואו נתקדם. גדי.  מר בן ציון רזניק:

 
... אמר ונתן אמר, אני דווקא תומך בעמדה שלהם, שאני חושב שלא צריך לעשות את לאור מה ש מר גד מילר:

הדברים. אבל אני מבקש מגל הגזבר, בסוף נובמבר, להציג לנו דו"ח, לראות אם זה היה שימושי, כמה כספים 
 גבינו בעקבות המבצע הזה, איך הייתה החלוקה, ולראות אם באמת זה היה אפקטיבי. 

 
 כמה זרם וכמה עבר דרך המבצע הזה.  מר גל לניאדו:

 
 אז אני אשמח לקבל דו"ח מסודר. מר גד מילר:

 
 אפשר להעלות להצבעה?  מר בן ציון רזניק:

 
לא, לא, אני רוצה להתייחס. קודם כל, צריך לאמץ את ההנחות בארנונה כפי שנקבעו על ידי  מר עוזי מאיר:

 התקנות של משרד הפנים. 
 

 ת ההחלטה. זו הצע מר גל לניאדו:
 

נהפוך הוא, אני אומר גם, לתגבר אפילו שזה יחול על תעשייה ומסחר גם. אני אגיד גם את  מר עוזי מאיר:
הנימוקים. אין לי את הנתונים, מה שקיבלתם נתונים מהגבייה או מהגזברות. אבל אני יודע את המציאות. אני 

שלא משלם ארנונה מספר שנים, והגבייה פועלת  מתייחס גם לעסקים ביחד וגם לתעשייה, לא רק למגורים. אדם
נגדו... פועלת כדין, פועלת עם כל הסנקציות שיש לה ועם כל אפשרויות האכיפה, כולל האכיפה המנהלית. אתה 

 איתי, הגזבר? 
 

 כן, כן.  מר גל לניאדו:
 

קת הגבייה הציגה לנו אנחנו מדברים, אני חוזר מהתחלה, על חובות של מספר שנים לשעבר. שמחל מר עוזי מאיר:
פה נתונים מצוינים של גבייה, האחוזים הגבוהים ביותר שיכולים להיות, ותודה רבה להם. ואם הגענו ליום כזה 
שהם לא הצליחו במסגרת האכיפה המנהלית שהיום נותנת... לעיריות בלתי מוגבלת, יותר מבתי משפט אולי 

א כסף מהעסקים... במסחר ומתעשייה, משמע, שהמפעיל של אפילו, כי זה מיידי. להגיד למצב שלא יכלו להוצי
המקום יש לו הגנה משלו על עצמו איך לא יכולים להניח ידם על הכספים שלו, או שהנכס לא שלו, בשכירות. 

יש לכם אפשרויות, למרות שאני  -ישנם כל כך דברים... עכשיו אנחנו למעשה רוצים לבוא בתמריץ ולהגיד להם 
 ואו וישלמו. כי מי שאין לו יגיד 'בלאו הכי זה יבוא לחובות אבודים. לא יודע כמה יב
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כבר, מחיקה...'. נמחקו הרבה חובות  100%מה ייקחו לי, זה חובות אבודים, עזוב את הסעיף. בלי סעיף, זה 

ים לגמור אבודים, אנחנו יודעים על כל החברות ש... אז זה נותן סיכוי רק לא שיש להם כסף מהצד ופה יש, רק רוצ
את הבעיה ולבוא לשלם, זה רווח נקי לעירייה. כי מי שאין לו יגיד 'תעשו מה שאתם רוצים', הוא יבוא לחובות 
אבודים עוד שנתיים, עוד שלוש, עוד קדנציה. אי אפשר לגבות את החוב אם עוברות כמה שנים... צריך לתת לזה 

זה שיקול שלה, אני לא רוצה להיכנס לזה, אני מכבד צ'אנס. כמה שייכנס לעירייה, זו ברכה לגזברות. מגע"ר 
אותם. אז אני אומר, צריך לחשוב על זה גם. ושייכנס כמה דברים לעירייה ותוכל ליהנות מהם עכשיו מאשר בעוד 

 כמה שנים אם לגבות או לא לגבות. אני חושב שזו הזדמנות פשוט. 
 

 להצבעה. משפט אחד לפני שאנחנו מעלים את זה  עו"ד יעלה מקליס:
 

ודרך אגב, עוד הערה, אני לא רואה שאנשים הולכים לעמוד בתור ולבוא לשלם לנו. זה אתה מגרד  מר עוזי מאיר:
 מאלה שכבר אין סיכוי, אתה אומר אולי הם יגידו... 

 
 נכון. אז הם יצטרכו להתארגן בחודשיים האלה.  מר ורדי בושרי:

 
 אוקיי, תודה.  מר עוזי מאיר:

 
אני רוצה לשאול, סליחה, לפני שאנחנו מצביעים. אם אנחנו מאשרים היום, זה יוצא לפועל  שרי:מר ורדי בו

 במיידי? 
 

 צריך לפרסם את זה ולהתחיל להוציא לפועל את זה במיידי. נצטרך לחשוב איך אנחנו מפרסמים.  מר גל לניאדו:
 

 המבצע כבר התחיל.  עו"ד הדר מימון:
 

 יודע שהוא התחיל. הוא לא יכול להתחיל בעירייה לפני... אני יודע, אני מר גל לניאדו:
 

 לכן אני שואל.  מר ורדי בושרי:
 

 אני צריך להתארגן על זה גם צריך לבנות את המערכת, צריך להכין אותה, צריך להכין את הטפסים.  מר ישי וייזר:
 

 אני אומר כמה שיותר מהר.  מר אלי גרינמן:
 

 מהר, אמרתי שזה לוקח זמןלא אמרתי שלא  מר ישי וייזר:
 

 למה אני אומר? כי בנובמבר זה מסתיים, ולא התחלנו את זה ביוני...  מר ורדי בושרי:
 

 )מדברים ביחד( 
 

משפט אחד לפני שאנחנו מעלים את זה להצבעה. זאת הזדמנות לחזור ולומר שבשנה שעברה  עו"ד יעלה מקליס:
רך את הצוות של הגבייה בראשותו של ישי וגל, על ההישג גבייה של חובות. ולחזור ולב 96%הגענו כמעט ל

המדהים הזה. אני רוצה לומר גם שאנחנו מגיעים באופן קבוע ושוטף להסדרי חובות עבר, עם נישומים, כולל 
מאוד מתודי. וכמובן שכל הסדר כזה כפוף לאישור -מאוד מסודר ומאוד-נישומים שהם לא למגורים בהליך מאוד

 נעשה באופן שוטף רגיל, ומתבצע כשגרה במסגרת אגף הגבייה והגזברות. משרד הפנים. זה 
 

 זה הליך אבל של מחיקות.  עו"ד הדר מימון:
 

 גם מחיקות וגם הסדרי פשרה.  עו"ד יעלה מקליס:
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 הסדרי פשרה.  מר גל לניאדו:

 
למבצע הנחות  זהו. אז אני מעלה להצבעה הצעת החלטה. מועצת העיר מאשרת הצטרפות עו"ד יעלה מקליס:

 לחייבי ארנונה למגורים שיזם משרד הפנים, על פי הנחיותיו. 
 

 לרבות ההבהרה שהבהרתי בצורה ברורה בפרוטוקול.  מר גל לניאדו:
 

 לרבות ההבהרה ולרבות זה שכתוב שזה למגורים.  עו"ד הדר מימון:
 

 כתוב בהחלטה מגורים.  מר גל לניאדו:
 

 .. לרבות ההבהרה. עו"ד יעלה מקליס:
 

 אני רציתי גם לעסקים ולתעשייה.  מר עוזי מאיר:
 

 אי אפשר זו הנחיה של משרד הפנים.  עו"ד יעלה מקליס:
 

 )מדברים ביחד( 
 

 יאללה, בואו נצביע.  מר בן ציון רזניק:
 

 ... יאללה... אני לא יודע אם משרד הפנים יתנגד.  מר עוזי מאיר:
 

שבאים לאישור משרד הפנים באופן פרטני על פי הנחיות. ואני  רק במסגרת הסכמי פשרה עו"ד יעלה מקליס:
 אומרת לך, כמי שחותמת על כל הבקשות האלה. יש הרבה נישומים שהם לא למגורים. 

 
 אין בעיה. אם אסור, אסור.  מר עוזי מאיר:

 
ור ביזנס, שזה עוזי, אפשר, אנחנו מעדיפים שזה יהיה רק למגורים. ומי שלא משלם ארנונה בת עו"ד הדר מימון:

 לא יהיה הביזנס העיקרי שלו, לא משלם ארנונה. אין דבר כזה. אם זה למגורים, אנחנו במידת הרחמים, אין בעיה.
 

 )מדברים ביחד(  
 

 נעלה להצבעה.  מר בן ציון רזניק:
 

ה נעלה להצבעה הצעת החלטה: מועצת העיר מאשרת הצטרפות למבצע הנחות לחייבי ארנונ עו"ד יעלה מקליס:
  של גזבר העירייה. מי בעד? פה אחד?למגורים שיזם משרד הפנים על פי הנחיותיו, לרבות ההבהרה 

 
 אני נמנע, כי אני...  מר עוזי מאיר:

 
 אה, עוזי נמנע.  עו"ד יעלה מקליס:

 
ו ... יש צורך להחיל את זה גם על מסחר ותעשייה, מהסיבה שאני נימקתי. מהסיבה גם כן שבסופ מר עוזי מאיר:

של דבר הם יבואו לחובות אבודים בעוד כמה שנים. אז אולי אפשר להוציא מהם כמה לירות. אלה אנשים 
 שהגבייה לא הצליחה לגבות מהם. 

 
 תעלה את זה שבוע הבא לסדר.  מר נתן בז'ה:
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  :הצבעה

 

 רזניק, נתן בז'ה,  יעלה מקליס, אלי גרינמן, ורדי בושרי, משה לוי, גד מילר, אמנון סעד, בן ציון  10  -בעד 
 יצחק פינקר, הדר מימון                  

 

 עוזי מאיר    1 -נמנע 

 
 

 איסור שימוש בכספי ציבור לצרכי תעמולת בחירות. - 9סעיף מס' 
_______________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 

 
ור לצורכי תעמולת בחירות. דברי הסבר: סעיף אחרון לפני ההפסקה, איסור שימוש בכספי ציב מר בן ציון רזניק:

בשל הבחירות שיתקיימו בעוד כשנה וחצי, מבקשים להדגיש האיסור הקיים בעשיית שימוש בכספי ציבור לצרכי 
תעמולת בחירות כקבוע בחוק, בהנחיות היועץ המשפטי לממשלה, משרד הפנים ופסיקה הרלוונטית לעניין זה 

 משהו? וועדת הבחירות. מישהו רוצה להגיד 
 

 כן, למה דחית את ה...?  מר אמנון סעד:
 

זה נראה לי המנסח שעזר לנו. מר מימון דחה אותם קצת, אבל כן, אם אתה רוצה לדייק... שנה,   מר בן ציון רזניק:
 ימים.  19-שלושה וחודשים ו

 
 שהבחירות מתקיימות בדצמבר.  מר אמנון סעד:

 
 יום.  475ימים, זה  19-חודשים, ו 3נה, לא, לא, יש לנו עוד ש מר בן ציון רזניק:

 
 אולי יהיה סיבוב שני.  עו"ד הדר מימון:

 
 . 24כפול  475שעות. תעשה  11,400 מר בן ציון רזניק:

 
 אולי יהיה סיבוב שני? זה מתארך בעוד חודש.  עו"ד הדר מימון:

 
 )מדברים ביחד( 

 
 האמת היא שזה נוסח כבר לפני חודש.  עו"ד הדר מימון:

 
 מעלים להצבעה, מי בעד?  ו"ד יעלה מקליס:ע
 

 )מדברים ביחד( 
 

 אני רוצה להתייחס לסעיף.  מר עוזי מאיר:
 

 ורדי, אתה לא פועל לפי כללי האתיקה שאישרת לפני.  עו"ד יעלה מקליס:
 

ונה למגורים שיזם למבצע הנחות לחייבי ארנהצטרפות : חברי מועצת העיר, מאשרים ברב קולות, החלטה
, שחובות שבהסדר וחובות שהוסדרו לפני משרד הפנים על פי הנחיותיו, לרבות ההבהרה של גזבר העירייה

פרסום התקנות בפריסה עתידית, בהמחאות דחויות או בהוראות קבע, וחובות שנקבע הסכם להסדרתם, או 
  שניתן פסק דין בגינם, אינם נכללים בתחולת המבצע.  
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אני רוצה להתייחס ולהגיד דבר אחד רק. אני מבקש להוסיף לסעיף הזה, לצרף את ספר דיני  מר עוזי מאיר:
הבחירות לרשויות, לצרף את כל תקנות משרד הפנים לגבי בחירות. ולהכניס כל מה שאפשר. אני אומר שהסעיף 
הזה זה סעיף שטותי, זה סעיף מיותר. הוא מעוגן בחוק, בדיני הבחירות , הוא מעוגן בפסיקות של בתי משפט, מה 

ת של ראש עיר, לא על שלטים, אם השם אפשר להוציא, כמה תמונות וכמה חודשים לפני הבחירות, אפילו תמונו
פרטים. מה זה הבושה הזאת -שלו מתנוסס על שלט של עבודות שנעשות בעבודה. הכל בדקדוק של דקדוק בפרטי

 שאני צריך לבוא לדון בסעיפים האלה. באמת אני אומר, אני מתבייש שאתם מביאים לי. 
 

 מה אתה מציע, למחוק את השם מהשלטים?  עו"ד הדר מימון:
 

 אני אומר לכבד את כל החוק. מי שעושה עבירה על דיני הבחירות, דינו אחד וקבוע בחוק.  מר עוזי מאיר:
 

 למה רק את ספר הבחירות? את כל ספר החוקים של מדינת ישראל.  עו"ד יעלה מקליס:
 

הציע אותו, לא אני מצטער לומר, זה סעיפים מיותרים, זה סעיפים של דמגוגיה. לא יודע, מי ש מר עוזי מאיר:
משנה. אני לא שייך לשמינייה ואני לא שייך לקואליציה. אבל זה דברים כל כך צורמים את האוזניים, כאילו יש 
מישהו שהוא יותר צדיק מאחרים. לא. יש חוקים ויש דינים וצריך לפעול על פיהם. הן ראש רשות, הן חבר מועצת 

 נגד. מהנימוקים שלי אני נגד. עיר והן עובד עירייה או קרובו או מקורבו. אני 
 

 )מדברים ביחד( 
 

 -חבר'ה, לא יכול להיות שלפני חצי שעה מדברים על קוד אתי עו"ד יעלה מקליס:
 

 אז אתה בעד לעשות שימוש בכספי ציבור?  מר עוזי מאיר:
 

במינימום של שנייה חברים, לא יכול להיות שאתם כולכם מצביעים בעד קוד אתי ולא נוהגים  עו"ד יעלה מקליס:
נימוס אחד לשני. אז בואו נכבד את זה. אני רוצה להגיד משפט אחד. אני מסכימה עם עוזי. ספר החוקים של מדינת 
ישראל מחייב את כולנו. הנחיות משרד הפנים מחייבות את כולנו, בין אם זה בהצבעה של מועצת עיר ובין אם 

להדגיש את זה, אז נדגיש את זהה, זו האמירה. אין בזה שום  לאו. היות וכך, והיות ואם זה חשוב לחברים מסוימים
 דבר מבחינתי, אז גמרנו. 

 
 ... ספר החוקים... די, באמת, אני לא בא בשביל זה.  מר עוזי מאיר:

 
 תנו להדר ונעלה להצבעה. הדר, בוא תנסה בקצרה, כי אנחנו רוצים עוד לעשות הפסקה.  מר בן ציון רזניק:

 
אני אעשה בקצרה. אבל מאחר וראשת העיר הביעה את עמדתה, וחשבתי שהדברים האלה הם  עו"ד הדר מימון:

 ממילא מוסכמות ועוברים חלק. 
 

 הם מוסכמים, הם עוברים.  מר בן ציון רזניק:
 

  -ועוזי גם עו"ד הדר מימון:
 

 אני לא....  מר עוזי מאיר:
 

 פה. זה בסדר, אין בעיה. אתה, אתה לא באף מקום. אתה נגד פה, בעד  עו"ד הדר מימון:
 

 זה לא חשוב מה המניעים, אבל זה מוסכם בסוף.  מר בן ציון רזניק:
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כרגע הבעיה היא, עוזי מאיר, שאנחנו נתקלנו במצב בזמן האחרון, אני לא יודע מחמת מה, אבל   עו"ד הדר מימון:
חירות. זה היה איזשהו משהו בזמן האחרון לשיטתנו ולדעתנו, נעשה שימוש בכספי ציבור לצורכי תעמולת ב

בעניין הזה של החוברת, אולי זה היה גבולי, אולי קצת על השלטים הופיע השם קצת יותר, אולי הדוברות של 
העירייה מצאה לנכון להכניס את ההצבעה הפוליטית כזו או אחרת שהייתה פה, וקצת להלך עלינו וקצת להתגולל 

יו דברי הסבר אחרים. מפאת כבודה של ראש העיר הסכמנו להוריד את עלינו בפייסבוק, ולכן הסעיף הזה עלה. ה
המלל הזה בדברי ההסבר, שיכול להיות שהיה גורם לך לשנות את הצבעתך. אבל כרגע זה המצב, אנחנו רוצים 
להסיר מכשול בפני עיוור. כולנו מכירים את החוק, גם ראשת העיר מכירה את החוק, גם היועץ המשפטי לממשלה 

 את החוק, כולם מכירים את החוק. מכיר 
 

 יש מועדים?  מר עוזי מאיר:
 

יש מועדים, ויש גם דברים בסעיף הספציפי הזה זה חל לאורך כל השנה, אין הגבלה, לכל  עו"ד הדר מימון:
 הקדנציה. 

 
 ... סליחה.  מר עוזי מאיר:

 
 שיו על מה שכתוב בחוק. חבר'ה, מה שכתוב בחוק, כתוב. אנחנו לא נתווכח עכ  מר בן ציון רזניק:

 
 מתי זה מתחיל?  מר עוזי מאיר:

 
 כשזה יקרה, אני אגיד לך.  עו"ד הדר מימון:

 
 חבר'ה, זו סתם השחתת אנרגיה, בואו נעבור להצבעה.  מר בן ציון רזניק:

 
 רגע... מר עוזי מאיר:

 
 לדעתו. בואו נעלה להצבעה, זו השחתת אנרגיה כרגע. כל אחד זכאי   מר בן ציון רזניק:

 
סליחה, לא, אני רוצה להוסיף אחרי שהוא התייחס. אם באמת נעשתה עבירה על דיני הבחירות, אני  מר עוזי מאיר:

מבקש שתוגש תלונה למנכ"לית העירייה, וזה יטופל בהליכים... כי אם יש מועדים, ממתי אפשר ככה, ממתי אפשר 
 6נו החוקים או לא, זה היה שנה לפני הבחירות או ככה לכל דבר. ואני חושב, אין לי את הזיכרון, אם השת

 חודשים. אז אם זה חל שנה וחצי לפני בחירות, אני לא יודע. 
 

 אנחנו מאמינים שאין עונשים לפני שמתריעים. אנחנו התרענו, זה הכל. עו"ד הדר מימון:
 

היום, בואו נעלה את זה כולם אמרו את דברם, ויש לנו עוד דברים שאולי נצליח לעשות  מר בן ציון רזניק:
 להצבעה. 

 
הצבעת החלטה: לא ייעשה שימוש בכספי ציבור לצורך תעמולת בחירות על פי הנחיות משרד  עו"ד יעלה מקליס:

 הפנים. מי בעד? 
 

 לא, לא, לא לפי הנחיות משרד הפנים.  עו"ד הדר מימון:
 

 למה? זה מה ש...  עו"ד יעלה מקליס:
 

 ירות.  לא ייעשה שימוש בכספי ציבור לצורך תעמולת בחירות. תעמולת בח עו"ד הדר מימון:
 

 רגע, מי קובע מה זה תעמולת בחירות?  מר עוזי מאיר:
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 עזוב עוזי, זה לא כרגע. עוזי, זה לא עכשיו.  מר בן ציון רזניק:

 
 רגע, מי הסמכות שאתה אומר?  מר עוזי מאיר:

 
  עוזי, אנחנו לא מפרשים כרגע. מר בן ציון רזניק:

 
 זה על פי חוק.  עו"ד יעלה מקליס:

 
רגע אחד, באמת. לפי תקנות משרד הפנים ולפי פסיקות בית משפט... תקנות חדשות בגלל  מר עוזי מאיר:

 שהעירייה מאשרת. 
 

 זה הסעיף החוקי, זה כך כתוב.  עו"ד הדר מימון:
 

 אתה רוצה לשנות...  מר עוזי מאיר:
 

 על פי הנחיות.  עו"ד יעלה מקליס:
 

 לא, אין הנחיות של משרד הפנים.  עו"ד הדר מימון:
 

 אתה כתבת...  עו"ד יעלה מקליס:
 

 זה כתוב בדברי ההסבר. ועדת הבחירות והיועץ המשפטי לממשלה. זה לא רק...  עו"ד הדר מימון:
 

 בהתאם ל...  מר נתן בז'ה:
 

כל מה שכתוב בדברי ההסבר לתוך נו, אבל זה מה שכתוב. תקרא מה כתוב. אז תכניס את  עו"ד הדר מימון:
 ההחלטה אין בעיה. 

 
 כאמור בדברי ההסבר.  מר משה לוי:

 
 כאמור בדברי ההסבר, אין בעיה.  עו"ד הדר מימון:

 
למה לא לכתוב את זה ואת כל מה שנאמר פה, לא ייעשה שימוש בכספי ציבור לצורך תעמולת  מר גד מילר:

 בחירות, בהתאם להסדר התחיקתי. זה הכל. 
 

 בהתאם לחוקי מדינת ישראל, בסדר?  מר בן ציון רזניק:
 

 חבר'ה, זה מה שסוכם.  עו"ד הדר מימון:
 

 בהתאם לחוק, נו.  מר גד מילר:
 

 מה סוכם?  מר בן ציון רזניק:
 

 זה מה שסוכם.  עו"ד הדר מימון:
 

 למה לא לרשום לפי החוק? בהתאם להסדר תחיקתי.  מר גד מילר:
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כקבוע בחוק, בהנחיות היועץ המשפטי לממשלה, בהנחיות משרד הפנים. כמו  –היה כתוב שי עו"ד הדר מימון:
 שכתוב. 

 
יש לי הצעה. הדין, לפי ההגדרה ובחוק הפרשנות, דין זה חוק, פסיקה, הנחיות, תופס את הכל.   מר בן ציון רזניק:

 אז לפי הדין, בסדר? 
 

 לא, לא, לא.  עו"ד הדר מימון:
 

 להסדר התחיקתי. תגידו לי, מה יש לכם.  בהתאם מר גד מילר:
 

 בהתאם לדין.  עו"ד יעלה מקליס:
 

 חבר'ה, לא, סליחה, יש פה ניסוח.  עו"ד הדר מימון:
 

  -הדר, אבל אתה יודע עו"ד יעלה מקליס:
 

זה עכשיו מוסכם, זה הוסכם לפני הישיבה. מה זה קשור לדין עכשיו. אז תכתבי כל מה שכתוב.  עו"ד הדר מימון:
הנחיות היועץ המשפטי לממשלה, זה לא בגדר דין. לצורכי תעמולת בחירות כקבוע בחוק, מה שכתבנו בדברי 
ההסבר. כקבוע בחוק, בהנחיות היועץ המשפטי לממשלה, בהנחיות משרד הפנים והפסיקה הרלוונטית לעניין זה 

 וועדת הבחירות. 
 

אומרת שלא ייעשה שימוש בכספי ציבור לצרכי  בסדר, מה שכתוב למעלה. הצעת ההחלטה מר בן ציון רזניק:
תעמולת בחירות כקבוע בחוק, הנחיות היועץ המשפטי לממשלה, משרד הפנים, הפסיקה הרלוונטית וועדה 

 הבחירות. כל מה שכתוב. 
 

בהנחיות משרד הפנים, הפסיקה הרלוונטית לעניין זה והחלטות ועדת הבחירות. בסדר, סיכמנו?  עו"ד הדר מימון:
 יי. אוק

 
 מי בעד? כולם? עוזי, נגד?  עו"ד יעלה מקליס:

 
 נגד.  מר עוזי מאיר:

 
 אתה בעד או נגד, עוזי?  עו"ד הדר מימון:

 
 נגד.  מר עוזי מאיר:

 
  :הצבעה

 

 יעלה מקליס, אלי גרינמן, ורדי בושרי, משה לוי, גד מילר, אמנון סעד, בן ציון רזניק, נתן בז'ה,   10  -בעד 
 יצחק פינקר, הדר מימון                  

 

 עוזי מאיר     1 -נגד  
 
 
 
 
 
 
 
 

חברי מועצת העיר, מאשרים ברוב קולות, כי לא ייעשה שימוש בכספי ציבור לצורך תעמולת בחירות : החלטה
 כקבוע בחוק, הנחיות היועץ המשפטי לממשלה, משרד הפנים, הפסיקה הרלוונטית וועדת הבחירות.
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אנחנו עושים הפסקה, אבל לפני ההפסקה, אני רוצה להודות לכל אחד, ולצערי אחת שלא  עו"ד יעלה מקליס:
נמצאת פה, לכל חברי מועצת העיר, על המאמץ המשותף להביא את הצעות ההחלטה היום לאישור, אופוזיציה 

שיתוף פעולה. מבחינתי תודה מיוחדת לשמוליק רוטמן ולבני רזניק ששקדו על המשימה, ולכל מי וקואליציה ב
  -שהיה שותף מולם, איתם

 
 גם להדר, נתן, משה.  מר בן ציון רזניק:

 
שעות. היה לך קשה להגיד אתמול שלום במדרגות. גם לי  4קוראים לו הדר מימון, הוא ישב פה  עו"ד הדר מימון:

 וגם ל... 
 

 למה למה? זה רגע חגיגי.  מר בן ציון רזניק:
 

 בסדר, זה רגע חגיגי, אני אומר את האמת. עו"ד הדר מימון:
 

 זה הקוד האתי, בואו.  עו"ד יעלה מקליס:
 

 זו האמת, מה לעשות.  עו"ד הדר מימון:
 

  -אני לא רוצה להגיד שחבל עו"ד יעלה מקליס:
 

  -זה לא נורא עו"ד הדר מימון:
 

 תן לה לסיים.  לר:מר גד מי
 

שלא מיישמים את הקוד האתי. אולי רחמנא ליצלן, גם היית שומע את שמך ברשימת התודות.  עו"ד יעלה מקליס:
אולי, בטעות, לפחות מפאת הכבוד היית צריך להקשיב ולשמוע, במיוחד שאתה זה שכל כך חשוב לך הנושא של 

עכשיו, אני רוצה להגיד שוב תודה לכל אחד ואחת מכם, מי הקוד האתי והכבוד הדדי. נאה דורש, נאה מקיים. אז 
שהיה מעורב, ומי שלא היה מעורב ונתן גיבוי כזה או אחר במשא ומתן הזה. אני מודה לצוות עובדיה עירייה 
בראשותה של המנכ"לית שירה דקל כץ. היא רוצה להעיר הערה. אני מבקשת, אין מקום להתייחס, היא מדברת 

 ואחרי זה אני אנחה מה צריך לעשות.  9מהצד המקצועי, 
 

רק חשוב לי להגיד שלוחות הזמנים מאוד קצרים. אנחנו נעשה כל מאמץ כדי לעמוד בלהוציא  גב' שירה דקל כץ:
אנחנו כמו שאתם יודעים נדרשים לאישורי משרד החינוך עד  12.7-את כל התכנית לפועל. רק כדי לסבר, היום ב

י התאריך הזה, ונעשה כל מה שצריך לעשות כדי לעמוד בלוחות הזמנים. אבל אני . אנחנו נגלוש גם אחר15.8-ה
 בחודש וחצי.  ₪מיליון  3-אומרת, אנחנו נמצאים באתגר מאוד גדול להצליח לעשות את כל התכנית של ה

 
 )מדברים ביחד( 

 
סיכוי שחלק מהדברים  אנחנו נרוץ, אבל אני מעדכנת, חשוב לי שזה ייאמר, כדי שתדעו שיש גב' שירה דקל כץ:

יצטרכו לזלוג לתוך החגים, לתוך תקופת החגים. מה שלא נספיק לעשות בקיץ, אני מקווה שזה לא יקרה עוד פעם, 
 אבל אם זה יקרה, אנחנו... 

 
אני מנחה את הצוות המקצועי לעשות את כל המאמצים הנדרשים כדי לעמוד במשימה. אנחנו  עו"ד יעלה מקליס:
טוחים שתעשו את המירב כדי לאפשר את הביצוע והמימוש של החלטות המועצה כפי סומכים עליכם וב

 שהתקבלו. אנחנו יוצאים עכשיו להתייעצות. 
 

 רגע, לאן את ממהרת?  מר ורדי בושרי:
 



 14/17מועצה מן המניין   פרוטוקול
 12/7/17 מיום

 

 37 מתוך 36 עמוד
 

  

יכול להיות שנחזור, אם נצליח לגבש עוד הסכמה. אם נגבש הסכמות זה לא משנה, ואם לא  מר בן ציון רזניק:
 נגבש... 

 
 ברים ביחד( )מד

 
 לא רצית קוד אתי, תראה איך אתה מתנהג. מר ורדי בושרי:

 
 קוד אתי...  מר עוזי מאיר:

 
 עוזי, צוחקים, נו די. אל תעשה כל דבר זה. אסור לי לדבר איתך, תאמין לי.  מר ורדי בושרי:

 
 ורדי, בוא תאמר ואנחנו יוצאים להפסקה.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 י אדבר אם כולם עומדים? איך אנ מר ורדי בושרי:

 
 לא נסגרה הישיבה עדיין.  גב' שירה דקל כץ:

 
 אנחנו רוצים להמשיך.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 אמרתם שסיימתם.  מר גד מילר:

 
 לא סיימנו.  עו"ד יעלה מקליס:

 
 עוזי, באמת אתה צריך קוד אתי בנפרד גם אתה.  מר ורדי בושרי:

 
 ו עוד לו"ז צפוף היום. ורדי, בוא יש לנ עו"ד יעלה מקליס:

 
 לאן את ממהרת? למה את ממהרת?  מר ורדי בושרי:

 
 לעשות, יש לי עיר לנהל. קדימה. יש לי עבודה עו"ד יעלה מקליס:

 
 נו מצוין, לכי תנהלי, לא תופסים אותך. בני פה, הכל  בסדר.  מר ורדי בושרי:

 
 אז מה עשית בירושלים...?  עו"ד הדר מימון:

 
 קדימה, ורדי.  ליס:עו"ד יעלה מק

 
את יודעת מה? אני מוותר. אם זה ככה את נותנת לעסק פה להתנהל, אני מוותר. אם זה עומד  מר ורדי בושרי:

 בדלת, זה מדבר. נו, באמת. זה לא מכובד. איזה קוד אתי? 
 

 אנחנו יושבים בכיסאות.  מר בן ציון רזניק:
 

דקות לסיים את הישיבה בצורה מסודרת  3ני רק אומר, אפשר עוד לא, אני אין לי תלונות אליך. א מר ורדי בושרי:
 ומכובדת. ובסך הכל הייתה אווירה טובה, ואני מברך עליה.

 
 נכון.  מר אלי גרינמן:
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אני חושב שבסופו של יום ובסופו של תהליך, כל היושבים פה סביב השולחן הזה הפנימו,  מר ורדי בושרי:

מאוד פשוטה, שלשמה נבחרנו, לשרת את הציבור. מה יהיה עוד -ההיא מאודשלכולנו יש מטרה אחת, והמטר 
? השם יודע, הכל בסדר. אני רוצה להודות לכל חברי מועצת העיר, בעיקר לחברי האופוזיציה שגילו 1/3-שנה ו

 גדלות רוח, ושקדו בימים האחרונים על כל הסעיפים התקציביים שנדרשנו לאשר פה היום, ונדרשנו לאשר, כפי
שאתם רואים הרבה מאוד כסף למען העיר הזאת, למען החינוך, בתי ספר, גני ילדים, ספורט וכדומה. אני חושב 
שזה דבר שהוא חיובי, הוא מאסט, הוא נדרש, וטוב שעשינו את זה. רוצה להודות לכל החברים פה שהיו שותפים 

מנת שחלילה אני אפגע באדם כזה או  למשא ומתן, והשקיעו מזמם וממרצם. אני לא אנקוט בשמות בכוונה, על
  -אחר. כי כל אחד מהיושבים פה תרם את חלקו בצורה כזו או אחרת. רוצה להודות

 
 ראש העיר.  מר אלי גרינמן:

 
 באמת, אלי.  מר ורדי בושרי:

 
 אולי תשכח. מר אלי גרינמן:

 
 תן לי לדבר.  מר ורדי בושרי:

 
 כי יש לנו עוד מה לעשות. כן, דבר. הוא רוצה לקצר את זה,  מר בן ציון רזניק:

 
רוצה להודות למנכ"לית העירייה, שאני חושב שבאמת היא עושה פה עבודת קודש. וגם לסבול  מר ורדי בושרי:

 את כולנו, כל אחד עם הגחמות שלו, זה לא פשוט. 
 

 בלשון המעטה.  מר בן ציון רזניק:
 

ה אורך רוח, מקצועיות, מחייכת, משתדלת. באמת, צריך אני אומרת את האמת, באמת. היא מגל מר ורדי בושרי:
להגיד את זה, זה לא מובן מאליו. וזה שאת אומרת פה בגילוי לב שלוח הזמנים דוחק, ויכול להיות שאנחנו נגלוש 

מאוד גבוהה. אני באמת מברך על זה. ובסוף, אלי גרינמן יודה -בלוח הזמנים, ההיפך, זו בעיניי אמינות מאוד
 ר בשמי. תודה רבה, ערב טוב. לראש העי

 
 

 
 .22:00הישיבה ננעלה בשעה 
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